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3

1L.0S ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, FEBRUARY 3, 1972 10:40 AM

- e =

THE COURT: 1In the case of People vs. Davis, good
morning, ladies anhd gentlemen.
(Whereupon, there were murmirsg of "Good morning,
~ your Honor," heard throughout the members of the jury.)
Tﬂlf: COURT: Good to see you all.
-'r‘ ‘1 Angd all the jurors are present. The defendant
~is present w:l.th h:!.s counsel
: S Mr Manzella and Mr. Kay.
+ MR _Rav:. Good morning, your Homor.
" THE éOURT. Good morning, gentlemen.
Doy L, Are you ready to proceed?
MR MAN%ELLA: Yes, your Honor.
Mr, Swartz.
THE COURT: I believe that you were cross-examining
Mr. Swartz, M. Denny.

MR. DENNY: Yes, I wag, your Honor.

JOHN SWARTZ, JR.,
called as a witness by and on behalf of the People, having
been previously duly sworn, resumed the stand and testified

further as follows:

CROSS-EXAMINATION (Continued)
BY MR. DENNY:

4} Now, Mr. Swartz, at the time we recessed, at

" CieloDrive.comARCHIVES _



1 least as far as the jury was concerned yesterday, I think
. 2 you were at the point where you said foh_en Mr. DeCarlo and
d 3 Mr. Vance came in with the attache case containing Shorty's
. 4 guns, that they had some conversation, is that right?
) s | A Yes.
: 6 @  And Mr. Vance said something at that time?
7 A Yes, he dici.ﬂ_ - =
- Q wWh_at was it i;h:é.t Mr. Vance‘ said?

9 _50 you 1:éa.::n: to sgpit your gum out, éir?
A I sure will, |

They came in with the attache case containing

10 -

% -

t

(
1 ¢

s - -
. ;12 '~ 'the two pistols, and when they opened the attache case,
.7 "® |- Bill Vance-sald, "We've: finally got Shorty's ego.”
: W[ T Q - 'And did -‘j&oui—se:e his face as he said this? What

.a By did ~his;fa<;q‘ appedy to look like when he said that?"
- ' . ‘. . J ! .
B4 " A $amé as it looked every day.
17 o

c,ourr - {Laughter.)
1 THE COURT: Dirty, clean, fumy --

» Q BY MR. DENNY: A frown on his face or a smile

20
or LT3

2 I can't realiy remember .

2 You can't remember or --
No. |
Or was it a smirk on his face?

I think it was kind of 2 smirk, more or less.

23

24

e xmy

25 .

-

2

O O Do >

Kind of a smirk.

. “ And he sald, "Well, we fiugaily got Shorty's

B

ego," is that right?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Yes, "We've," yes.
"We 've"?
We've !
We've, w-e-'-v~e?

"We've finally got Shorty's ego."

e PO > O >

"We've flnally got Shorty's ego."
Now, is it your recollection that there was some
further conversation but you just don't remember specifically
what was said?
A No, I don't.
Q Well, I've asked you two quéstions, in a way.
- There was gsome further conversation between them,
is that-right?
. .;_:' A Quite possibly, yes. |
a Q bid you join in that convergation to your
i ’ ﬁ@gw:ti-:{dge"_igr ‘,.fqulgie;cgt_:ipn’?
- A To. -
%Ql jgut’: ‘the only portion of the conversation that
you remember is_‘lthis:
b I"%Iell, we 've finally got Shorty's
ego,” is that right?

A That 's right.

Q All right. And this, sir, was about how long
after Mr. Manson and the rest of the members of the Manson
Family had left Spahn Ranch?

A Hmm, a very short time in days.

Q Well, about three or four days, wasn't it?

A That 's quite possible. I know it was an

CieloDrive.comARCHIVES
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Q And this conversation, again, was after August 163}
' A Ye's, it was.
.. --. @ . You're sure of that?

extremely short time.

] Well, let me direct your attention to your
testimony at the trial of Mr. Mangon dn September 30, 1971,
Volume 52, page 7974, stazting at line 13:

g BY MR. MANZELLA: Approximately how

long after Mr'. Manson left the ranch did you see

Mr. Vance and Danny DeCarlo at Spahn Ranch?

A Three or four times," X

A That ‘s right.

Q All right.

Now, let's go back to this conversation that you
said you had with Shorty that he was going to see Mr. Retz
hecause Mr, Retz had offered him a job.

Do you remember that?

- A Yes, I do.

LY

s Q. It .js difficult for the reporter to take down
taheblih,¥ (- '
A 0 Ik is Mes.”
Q It is "Yes," all right.

All right, now, did you say in your direct
examination, sald "Mr. Spahn was trying to get him a job
with Retz. He was going to see Retz that night"?

A Yes. ' ‘

Q Now, sir, do you specifically recall tliat Shorty

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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told you in thig conversation that you had with him that he
was golng to see Mr. Retz that night?
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Q Well, you were asked at the Grand Jury to relate

the conversation, at the Grand Jury hearing on about December -
well, you would have appeared about December 15th, I think.
You recall testifying there; is that right?
A Yes.
Q And you were asked to relata the conversation you
had with Shortyy do you remember that?
A It's possible, ves.
Q All right. Referring to Page 914 -~ let's take
913, starting at Line 22.
"Now, using the raid -- that is, the date August
16, 1969 -~ ag a frame of reference, when is the last time you

saw Shorty alive?

"~ "A ; It was a.couple Of weeks after that,

¢ ’

Iigﬁéss.

hQ :1;Withip-a couple o0f weeks?

"A} Yeah. I ‘

Q 1 take it this is a rough approxi-
mation; is that correct?

va ¥ Yes, it is.

"Q And did you discuss with Shorty
whether or not he was going to accept a job
with Prank Retz?

A Yes, I diq. He told me that Frank
had offered him a job.

"Q And what did he say about it?
Concerning the job, that is.

A well, he said he wanted the job;

CieloDrive.comARCHIVES
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"he was going to go see Frank about it.
"Q - Did he tell you what kind of a job
it was?
"a A night watchman®s job.
"Q Did you know Frank Retz?
"A I was introduced to him two or
three times. I knew him by sight."
And then it goes on and on and on; no further
conversation.,
Now, you didn't mentiom anything about Shorty
saying "that night," did you?
A Not in that testimodny, no.
Q All right. Now, between the time of the Grand
Jury appearance and the time you testified in this trial,
did somebody tell you that maybe it was.relevant to the
prosecution’s case that Shorty‘s statement include that he was |
going to see Frank Rétz at night?
A No.
ﬁ - Or you haven’t heard from any of the prosecution
witnesses that Shorty's supposed toqhave disappeared one night?
A No.
Q Well, youfve talked to a number of the prosecution
witnesses since the érﬁnd Jury hearing, haveh't you?
MR, MANZELLA: OQbijection. It's argumentative,
THE COURT: Sustained,
Q BY MR. DENNY: Have you talked to a number of the
prosecution witnesses since the Grand Jury hearing?

A Yes, I have.
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Q And who among those witnesses have you talked to,

since the Grand Jury hearing?

A I can't remember, Probably a lot of them.

Q Barbara Hoyt?

A No. .

é Jduan Flynn?

A I've talked to Juan, but not concerning that

subject, no.
Q Concerning other matters of the casge?
¥ Concerning the case. We talked about it, but we

didn't talk about what each other was going to testify to.

Q Paul Watkins?
A No.
Q Didn't you talk to him at all, since the Grand

Jury hearing?

THE COURT:- That would be immaterial, unless it's
about the subject.

Let's see if we can move this on,

Q BY MR. DENNY: Well, sixr, who have you talked to
about the case, among the witnesses who have testified for the
prosecution in this case, since the Grand Jury hearing?

A Well, I talked to Pearl before she left.

I donfk get a chance to see these people very

. 4

much.
Q w911¢ you talked to Pearl jﬁst this lasgt appearance

that she made down here?

H

A That's right.

Q all right. You and she were sitting there out in

N

CieloDrive.coOmARCHIVES®
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2f4 1 the hall talking quite a while, before she testified; is that
. 2 right?

F 8 . A No,

3 4 | Q Well, for over a day you were waiting to testify?

5 More than that, weren‘t you, sitting out in the hall?

) 6 MR. MANZELLA: Objeqtion., Itfs argumentative.
7 THE WITNESS: I have been out there since last --
& THE COURT: Sustained. You needn®t answer that.
9 The answer's stricken.
10 Q BY MR, DENNY: Well, sir, you spent a good

n portion of that time chit-chatting with Pearl; is that right?

12 MR. MANZELLA: That doesn't appear to be relevant, your

13 Honor.

2e ﬁfl 1 THE COURT: You needn't answeyr that. Sustained.
| "
16
17
18
19
20
21
22
23

24

ww

25

27

28

-
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- e 6

2a-1 1 Q ; i_??.“ﬂﬁ QQNNY: Did you spend some of that time
. 2 chit—cﬁaéting abc'mt the case, about Shorty?
1 3 ‘ f;ﬁRi MANzﬁﬂiézqubﬁr Honor, Ifm going to object. That's
. 4 | a compound guestion.
: 5 | falking about Shorty is not hecessarily talking

’ ¢ | about the case, nor is it chitw-chat, necessarily.
7 | THE COURT: The objection is sustained.
8 vou talked ko her about -~ did you talk to her
9 | about what you were going to testify to in this case?
10 THE WITNESS: No, your Honor.
11 Q BY MR, DENNY: Did you talk to her about what she

12 | was going to testify to in this case?

13 A She never sald a word to me. We talked about ola
. 14 | times ——
's i5 Q 0ld times_, ingluding Shorty?
! 16 A -~ up at the ranch.
N 7 That's right.
18 | Q And Shorty'®s disappearance?
W a If they possibly have come up.
20 Q and how Shorty was supposed to, according to her,

21 | have disappeared one night?

22 a I don*t remember tﬁat part of the conversation,
23 no.
. % | Q But you are not saying it didn*t occur, are you?
‘ % a I dontt think it did occur.
: % Q All right, sir,
# And then after that convexrsation, your testimony

28 here includes the two words “see him that night"?

h ‘.,;; CieloDrive.cOmMARCHIVES
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-

2a-2 .VJIY MR. MANZELLA Objection, It's argumentative.
. T 2 L. THB COT.TR'R: Sustainéd‘
¥ 3 Q. BY MR. DENNY: Now, gir, do you remember what time

4 { OF day thms conversatmon that you had with Shorty took place?

w -

5 Was z.t 1n t:he mor;n:.ng, Jor the afternoon?

6 A No.' 'l‘he sun was up. That's all I can tell you.
7 Q By the way, did Shorty tell you that he was

8 | thinking about maybe going up to Vallejo, or up to the salt
9 | mines?

10 A No.

n o Q Did you hear anything like that, kind of a rumox

12 around the ranch?

13 MR. MANZELLA: Objection. Calls for hearsay.

y 14 THE COURT: Sustained.

..'? 5 - MR. DENNY: Not for the truth of the matter asserted,

’ 16 your Honor, but mexely for the fact that it was stated.

) 1 MR. MANZELLA: Same objection.
18 | THE COURT: Same ruling to the question as it's put.
19 THE WITNESS: No.
20 THE COURT: Well, the answer should be stricken, because
2l | the objection is sustained, but --
2 THE WITNESS: I'm sorry.
% | THE COURE: It*s not your fault.

. # Go ahead.

{ % we will tell you, you shouldn®t answer, if there iL

26

o e

an objection that is sustained.
. o (Pause in the proceedings.)
% MR. DENNY: I*m sorry, your Honor. May I have just a

CieloDrive.comARCHIVES
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[N

T Q. - BY.MR.

i
noment, here?

.k
" .THE COURT: You may.

(Furthexr pause in the proceedings.)

_ DENNY: By the way, did Shorty try to
L P! ¥ sy

| borrow money from §0ﬁ, around the time that you had this

conversation with him?
. L. ? g

by

A - No,abecaﬁse he knew I didn’t have any.
L *1f6ﬁtdidn¢£ try to borrow any from him, eithex?
A No.
Q Because you knew he didn't have any?
A Absolutely.
Q In fact, Shorty was kind of in a perpetual state

of being brokes ils that right?

MR. MANZELLA: Objection. cCalls for speculation on the
part of the witness.

THE COURT:; Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, of your own khowledge,; sir,
during the time around August of 1969, in your relationship
with Shorty, did he indicate to you that he was broke?

A No. But I == I just take that for granted. Evexy-
body else was.

Q Now, these guns that you say Shorty had, you saw

him with the guns a few times; is that right?

A Yes.

Q Three or four times, maybe?

A Yes.

Q Did he have a set of holsters to go with those guns

do you remember?

CieloDrive.coOmARCHIVES
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A I can't recall, no.

Q Well, did you ever see him packing those guns around

on his hips (indicating}? Two guns, one on each hip, walking

around with them (indicating)?

A - I'believe the only time I've ever seen the weapons

: wasﬁéhehkhe opened the case and showed them to me.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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2b~1, 1 Q So that -~ and you knew him in 19687
@ 2 A Yes.
: 5 Q  Well, you knew him since 1968; right?
g 4 A Yeah, off and on, yes.
) 5 Q Were you at the ranch in '68, the Spahn Ranch?
* 6 A I can't remember whether I was or not.
7 It's hard to say.
8 Q You kind of drifted in and out, just like Shorty;
9 right?
10 A In and omt.
n Q In and out.
12 But at least, as far as you are concerned, those
1| guns weren't so much & part of Shorty that he packed them
> 14 around all the time (indicating) with him; is that right?
. : 15 On his hips?
16 | MR. MANZELLA: Objection. The question calls for
) 1 speculation and opinion. ;
18 THE COURT: Sustained.
19 R BY MR. DENNY: Well, you can never ever recall
2 | having seen Shorty totin' those two guns in holsters; 1s
2 that ‘rigb.t?
2 |, . : MR MANZELLA: Objection, Asked and answered.
- 2 THE CQURT: Sustained. It seems to be outside the
' R "';'Q §c0pe. Of“ dirent‘ R 'f‘f '
“ ® e MR. DENNY Your Honor, 1 think we can move it to the
: % poini:. where 1 wmld 1like to be allowed to take this witness
@ 27 as my own for a couple of questioms.
" % - THE. COURT: ~ ALl right. You may.

CieloDrive.cOmARCHIVES
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~ JOHN SWARTZ, JR.,
called ag a witness by and on behalf of the defendant,
having previously duly sworn, was examined and testified as

follows:

DIRECT EXAMINATION
BY MR. DENNY:
Q Now, Mr. Swartz, as far as this automobile is

concerned, did you ever drive Shorty's car?

A No.

Q Did you ever see anybody else drive it?

A No.

Q Shorty was living out of his car; is that right?
A Yes. |
A And did you ever go over to his car, stand and

chat with him while he was in the car, or around ihe car?
MR, MANZELLA:
THE COURT:
Q BY MR. DENNY:
taking anjthing out of the car, out of the trunk of the cax?

Objectioix. It's not relevant.

Well, did you ever see Shorty

A He képt his clothes in the car, so he probably
did.
I don't recollect right offhand, no.

!
\

ST CieloDrive.comARCHIVES
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28 7|

R
+

Q Well, do you recollect seeing anybody else

standing around Shorty when he was taking things out of the

trunk of the car?

A No.

Q Well, do you have any recollection at all of
seeing Shorty taking things out of the trunk of his car?
(Pause.) No.

Did you ever see those gteamer .trunks of his?
Yes, I have.
Have you ever geen those out of the car?

Yes.

o L > O B

Where, out of the car? _
A For a sghort time he kept his clothes and hig
property inside one of the bulldings, I believe:
Q Which building?
A ' That was the old western jailhouse.
) AIl right, sir.
| You take this pointer and -~
First of all, it would be easier, I think, if
you would identify in People's 29, which do you call the
jailhouse?
A Right here (indicating).
Q The building xight in the middle, actually,
of the buildings of the boardwalk?
A Right next door to the saloon.
* THE COURT: You can stand up, now, Mz. Swartz, and

].'-?*t‘: M, Denny hold that microphone and point to it again.
| Q BY MR. DENNY: Do you want to point that out sgo

" CieloDrive.cOmMARCHIVES
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. “

all the jurdps ¢én see that?
) A ' quéfoximately right here, right next to the
wéstern saléon. = ' .
Q - All right. If you will stay here just a moment,
I would like to see if we can identify it a little more
specifically in the 80 series here.
Showing you 80~D.
A  Right there (indicating). ‘
You've indicated the building next to the saloon.
And if you would, sir ~- well, perhaps I can do
it for you. I'm circling that building in red. This is
the proper building, is that right?
A That 's right.
Q ALl right. And I'll put your initials there.
You are John A. Swartz, Jr.?

A John H.

Q. H. JHS, Jr., all right?
A All right.

Q

All right, you can retake the stand, if you
like. '
(Whereupon, Mx. Demny walked in front of the
jury displaying the exhibit.)

Q BY MR. DENNY: And that building, the old
jailhouse, that was open to ‘anybody that wanted to go in
there, wasn't it? You could go in there if you wanted?

A I think it had a lock on it, i£ I am not
mistaken.

Q Have you ever been in there?

CieloDrive.cOmARCHIVES
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I ™

© like T said, I don't remember whether it was this period of

A i have when he was there, yes.
4 i’ - R : You. gmowwhat; I can't remember, whether it was
the time. we gok oui: of jall or before that, the time before
this all happzened. He kept his propetty in there.

. J.Q Well, are you aware, gir, that he didn't get
those. trunks until he was in Las Vegas in July?

A Ho.

Q Well, would that refresh your recollection that
it happened after he got back to the ranch on August 16 or
177

A It wouldn't.

MR. MANZELLA: Objection, it agsumes a fact not in
evidence that he wasn't back to the ranch until after the
raid.

THE COURT; Sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, you remember him specifically
sir, as having been living out of his car after the raild?
Right?

A Yed.

Q And sometime during that period of time he put
those trunks in the jall, right?

A I remember seeing his property in there, but just

time or snother period of time. I can't remember.
Q All xight, sir.
A T don't think it was.
Q Beg paxdon?
A 1 don't think it was this period of time.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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1 Q But you remember the trunks being in there?
. 2 A Yes,.‘
! 8 ] All right.
. 4 I hdve no further guestions.
, 5 THE COURT: Redirect or cross?
' 6 MR. MANZELLA: Thank you.

I just wanted to get the trunk out of the exhibit
room: ’
o ! {(Whereupon, Mr. Manzella exited the courtroom,

{ * returning ghortly, and the following proceedings were had:)

S N . REDIRECT EXAMINATION
Cr or 2 e AT
Redi 1 BY MR. MANZELLA:
, 14 Q, o MreSwartz -
. . 15 . MR. DENNY: Oh, L do have one more thing, your Honor,
’ 16 i1f't may. R
' 17 And dctually; this is by way of cross examination
18 rdather than as my own witnesgs, if I may go back to that,
19 your Honor.
20 THE COURT: ‘Ve'ry well.
2 MR. DENNY: I'm not sure under the new rules of
2 evidence whether it makes much difference or not.
23
\ 2 CROSS-EXAMINATION (Continued)
; # | BY MR. DENNY: |
3 2 Q Mr. Swartz, is it true that you left the ranch
. 7 sometime after the end of August?

2 A Yes, I did.

CieloDrive.comARCHIVES
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1 ) } Q\ : About when did you leave the ranch?
. .2 , i ; ‘MR. MANZELLA: Objection, it doesn't appesar to be

= ¥ 75 {1 relevant.

A 4 : .« JTHE COURT: .Sustaiped.
‘ s | 0 Q By HR DERNYL . . Well , you left the ranch
because’ you weré "g;cgred' of Charlie Manson, isn't that zight?
7 MR MANZEi.I..A' Objection, it doesn't appear to be
8 | rélevant. .! 5 |
9 MR. DENNY: Bias and prejudice, your Honor.
10 THE COURT: Overruled. You may answer.

3a flg. 1 | 'THE WITNESS: No, I didn't.
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3a-1 1 Q BY MR. DENNY: Well, Charlie Manson threatened
. . | you, hadn't he?
3 | MR. MANZELLA: Objection, it doesn't appear to be
.. s | zelevant.
; 5| , ?',‘MRI. DENNY: Biasg and prejudice,
' s | o MR. MANZELLA: How does it go to the bias and preju=
L P
8 e ¥R, liZNNY, B%eq#usé ‘Charlie Manson 18 a co-defendant,
9 THE COURT ¢ ~The objection is sustained. ‘
10 MR. DENNY 7,lMee‘z:y' I be hard at the bench? I would like
1 to make an offer of proof. |
12 THE COURT: No, you may not.
13 MR. DENNY: Well, I would like to make an offer of
s 14 proof on the record, your Honor. |
.! 15 THE COURT: All right, you may.
‘ 6 Lo (Whereupon, the following proceedings were had
17 at the bench among Court and clounse‘.!. ocut:side the
18 hearing of the jury:)
19 MR. DENNY: Your Honor, I have a report here, apparently
20 a police report dated 12-12-69. Subject interviewed:
2 "John Harold Swartz, Jr."
| MR. KAY; This doesn't appear to be a police report
% because the police officers always put who did the interview.
s % MR. DENNY: Well ,' unfortunately, the investigating
’ % officer making the interview was down below the line that I
’ 26 was able to reproduce.
. z : THE COURT:  All right, let’s get on with it.
2 MR. DENNY: It ghows on page 2 thereof: "At one time
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"Charlie and Swartz was arguing and Charlie told

you, 'I can kill you any time. I can come into

your sleeping quarters any time.' Swartz became

alarmed and left the ranch thereafter."

Now, 1 submit this shows ~-

THE COURT: This is attributed to Swartz, by the
repofc?. |
' MR. DENNY: Yes, yes. This is in the page 60 and 61

of the homicide manual.

‘I.‘HE COUR’I': Ané 'yau think that you should be able to

'show tha.t in order to ‘egtablish that he is blased sgainst

Davis?

R, DENNY~ That he is biased against Davis, and you .
can show the bias of a' witness against a co-defendant because
he's testified similarly againsgt Manson. And -- and I'1l
cite to the Court the cage of People vs. Vandenberg, all one
word, 84 Cal. App. 2d 33. You can show the bias of the
witneds againgt one other than the defendant if he affects
the defendant, and, obviously, his testimony here affects
the defendant.

MR. MANZELLA: If.the bias affects the defendant, not
if his testimony affects the defendant.

- MR. DENNY: Well, the biasg affects the defendant.

THE COURT: All right, the Court will permit it.

(Whereupon, the following proceedings were had
in open court within the presence and hearing of the

Jury:)

Q BY MR, DENNY: Mr:. Swartz, Charlie had threatened |

CieloDrive.coOmARCHIVES
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conriection with this case on December 12th, 19697

and =

you, had he not?

A Yes, he did.

Q And becatise he threatened you, you were scared
of him, is that right? |

A Abgolutely not.

) Because you were scared of him, you took off,
isn't that xight?
A No.
. Q'. Were you interviewed by some police officers in

A Yes, possibly.
e ?ossibly?
. me you specifically remember that date, sir?
A Noj: that specific date, mno.
-’ ) But: you do remember being interviewed about
that tﬂma, :l.,s that right?
A I ve been interview.ed so much, I can't remember
one day from another,

Q Yhu- sure have, haven't you, by police officers

MR. MANZELLA: Objection, it is argumentative.

THE COURT: Yes, Mr. Denny's remark is stricken.

Q BY MR. DENNY: Let me put it this way: You've
been interviewed a number of times by police officers -

THE CQURT: That's immaterial, Mr, Denny. Will you
get to the poiﬁt.

Q BY MR. DENNY; All right, sir, December 12, 1969,
at 1400 hours, did you make a statement to officersg of the

CieloDrive.comARCHIVES
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a ;as foliows.s A

Los Angeles Police Department or the Sheriff's Department
Ty

w 3

) "At one time Charlie and you were
.-_'arguing ami Charlie told him --" that is told you
,hf'h- 'L c:mld kill you any time., I could come into
your sleeping quarters any time.' You became
alarmed and left the ranch shortly thereafter.”
'I's that what you told the officers? | _
Well, I don’t remember ever atrguing . with Ghariie:

So it wasn’'t an argument?

P O b

No, it wasn't.

Q There was just a little discussion and Charlie
told you this, that I have just read; is that right? In
sum and subgtance?

A There was & discugsion. He told me that and X
thought he was joking.
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3b~1 1 Q But you became alarmed, is that right?
. 2 b3 No, I just tﬁought he was joking. I just thought he

3 |was bull-conning me.

: 3 Q I'm soxxy?
) 5 A I thought he was Kidding me.
: 5 | Q what was the first thing you said?,
7 MR, MANZELL.A: Obje&ction, it is not relevant.
8 THE COURT: He sald bull=conning him.
9 | THE WITNESS: It is just an expression.
10 Q BY MR. DENNY: All right. And did you tell the

1 | officers that you became alarmed and left the ranch shortly

2 | thereafter?

B A Well, at first I thought he was kidding me; and
4 4 | then —-
. 15 Q Sir, did you tell thé officers that you became

6 | alarmed and left the ranch shortly after this conversation?
RO .MR. KAY: Your Honor, I am going to object to Mr. Denny

31‘,‘ ' :;i.nf:errupting the witness. I think he was answering the

T ) - -
‘question, . P oAt

2 |* % 'UMR, DENNY: ' Hé whs not answering the question. It was

# | not responmive. 1. .

Ty &

2 THE COURT: ALl right, gentlemen, just a pinute.
2 271, thee dah be answered yes or no.
. 2 . Did you tell the officers that?
] % THE WITNESS: Yes.
. % Q BY MR. DENNY: All right. And it is a fact that
.. 2 you were, shall we say, a little Hit unhappy with Charlie

® | Manson? You didn‘t like him very much, is that right?

CieIoDrive.comm0H|VEs
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2l -

' BY MR. MANZELLA: S, 1 U

A No, we got along extremely well, yes.
Q Extremely well.
All right, sir.
Q I try to get along with everybody,
All right, sir.
You didn*t want to see him get off the ranch,
then?

MR. MBNZELLA: Objection, it is not relevant.

MR. DENNY: Biased and prejudiced again.
THE COURT: Overruled. You may answer,
THE WITNESS: .
Q

booted off the ranch, then, Spahn Ranch, did you?

Repeat the question, please.
BY MR, DENNY: You didn't want to see him get

A I couldn'‘t see any reason for that many people
being there.

Q And you wanted to get him the heck off there,
didn't you?

A Wwell, it wouldn't hurt my feelings any, no.

; yﬁg DENNY: all right, no further questions.

REDIRECT EXAMINATION

_ B I
Q Mr. SwartZ, were you sO angry at Charles Manson

that &éu,miéhh égyé_testimony against Bruce Davis that would

convict him of first degree murder?
AR 5‘1"-_'«:;@! :

A No., -’
Q When interviewed by the police, Sheriffs or

prosecutors, did any of those people tell you what to testify

CieloDrive.cOmARCHIVES




5437

3b~3 1 | to at this trial?

". 2 A No.
‘ 3 Q Now, are you sure that the date of the conversa-
: 4 | tion with Shorty was August 2lst, the conversation with regard
- 5 | to the Retz job offer?
) é i A well, I got to thinking about that last night
7 | quite a bit. And I don't think that the conversation with
8 Shorty took place exactly three days after we got out of jail.
® | I think it was longer than that.
1 Q Now, you testified at the Grand Jury, the
. l-testimany Mr. Denny read, that it was a couple of weeks after
2 | ‘the raid. |
1 A Well, this is what I was thinking about last night.
» ol Q Well, how long after the raid? About how long

o 5

6 .

after the raid did the conversation with shorty about the job
offer with Frank Retz -- about how long after the raid 4id that

- conversation take place?

» A Well, I could remember approximately ten days.

¥ g Now, directing your attention to the two trunks

% | vhich are over there. I think they're People‘s 65-G and

21

65"'Fo :
22 : :
Do you recognize those trunks?
.23‘_ S i s
e ¥ ) Yes.
24
2 P s Qo - Whare did you see those trunks?
s RN -"-l . = A.l"‘ b .
SR “JAt‘one‘tiﬁe Shorty had his belongings in the
¢ 26
i building I~indicated on that picture and that's where I seen
a7 c ,“
. the trunks.. < . .

28
'Y @, .- In the jailhouse?
. R e i
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A Yes,

Q Do you know how long they were in there?

A No, I don‘t.

Q You just saw them once?

A Yes.

Q Do you recall when that was?

A No, I don‘t,

Q Do you know whether it was before or after the
raid?

A No,

Q All right. To get it clear, then, you're saying

then the best recollection of the date of the conversation with

. Shorty about the Retz job offer was about ten days after the

raid?“

. MR. DENNY: Asked and answered.

THE COURY: Sustained.
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4~1 1 MR: MANZELLA: All rfght. Thank you. I have no furxther

. 2 | guestions.
© 3 MR. DENNY: Well, I do.
. 4
i 5 RECROSS EXAMINATION
RECROSS 6 | BY MR. DENNY;:
7 Q Mr. Swartz, —-<
8 “‘.@igl_MANZELLA: Oh, I have one further question.
o | i ’
. AR
0" w FURTHER REDIRECT EXAMINATION
RED, - n \BY MR. MANZELLA: .
2. * 0 s And you testified at the @érand Jury that your

18 »'_best reqollection at that tzme was that the conversation took

s 14 place sboit & couplé of weeks after the raid?

.‘ 5 7+ MR. DENNY: . Asked and answered.
’ 16 MR. MANZELLA: No, it hasn't been asked and answered.
’ w MR. DENNY: Yes.

18 THE COURT: Tt has.

B MR. MANZELLA: It has by Mr. Denny, but not by me.

20 MR. DENNY: Yes, by you.

2 THE COURT: I think it was one of the first guestions

22 you asked.

» MR. MANZELLA: I referred to the testimony, your Honor,

3, # I didn*t ask him if this is what he testified to at the Grand
) 25
- Jury.
%
* % MR. DENNY: That speaks for itself.
. A . THE COURT: You may repeat your guestion.

» Q BY MR. MANZELLA: All right. Mr. Swartz, you

CieloDrive.coOmARCHIVES
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testified at the Grand Jury that the -~ your best recollection
at that time was that the conversation with Shorty about the

job offer took place a couple of weeks after the raid; isn't

that right?

MR. DENNY: I*ll object.
THE COURT: Agked and answered.
MR, DENNY: The testimony speaks for itself.

,MR, MANZELILA: Your Honox, it hasn't been asked and

!
i

answered that that is the testimony yet. That's what I am

.| trying to =

D am., DENNY 'I‘hat:*s what; I read.

T-r,

MR MANZELLA: Well, the fact that you read it doesn‘t

',estab;Ish Ehab ybu ‘were reading the Grand Jury transcript.

THE COURE- The Court sustains the objection.
Sl MANZELLA: ﬁﬁil, can we stipulate that what you xead
was testimony from the Grand Jury?
MR. DENNY: 1Itll so stipulate,
MR, MANZELLA: So stipulated.

No further guestions.

RECROSS EXAMINATION

| BY MR. DENNY:

Q Now, Mr. Swartgz, after you left here last night,

 your testimony bothered you; is that what you are telling us?

A Well, it didn't really bother me, but I got to
thinking about it.
Q what caused you to get to thinkin® about that

‘conversation with Shorty and the period of time? What caused
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-1—3 1 that, huh?
. 2 A Nothing caused it. It was just something I thought |
b 8 | about.
4 Q Well, you thought about what you were going to

-t

5 | testify to before you came in here and testified under oath,
6 | before this jury, didn*t you?

7 A Yes. But something that happened almost three
8 years ago, it’'s sometimes hard to put together.

5 Q Well, you testified in some prior proceedings,
10 didn't you? In the Manson trial, you testified to the same

n con_ﬁér‘éét ion, didnft you?

: Blytoa I believe so, yes.
, i " ~And the Grogan trial, you testified to the same
.._’" ' ¥ -'t:c%,z;v‘eréat.ién?."ijt o " J J' :
; ol A . That's right.
| 0 “-.Q Ji;s;’t.;fl.,é..‘st August?
) 1 , , A . Ths_:\!:.,‘s_ right.
1 & Q .S;::;mi-“;rlef -- youfve had your memory refreshed

» again and again ==

* MR. MANZELLA: -Ohjection ~-

4 Q BY MR. DENNY: =~= in the =-

% MR. MANZELLA: Oh. Pardon me.

B Q  BY MR. DENNY: -~ last six months or &o?

24
MR. MANZELLA: That*s argumentative.

o

25

Q BY MR, DENNY: Haven‘t you?
: * THE COURT: Overruled. You may answer.
. 7 THE WITNESS: (Pause) Well, I try to refresh my own
” memory. But there's things that I can"t remember at certain
4a fol times, that I do vemember when I think about it,
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hawl 1 Q BY MR. DENNY: You can't remember them so well
. 2 when you are under oath =~
: 3 MR. MANZELLA: Object.
) 4 i MR DENNY; <~ before a jury?
: 5| ar M. MANZELLA: Objection. 'That's argumentative.
a7 ;s,ﬁ:,f . : THE COURT: Sustained.
S 2 BRI S - BY MR. DENNY' 'Well, sir, was there any particu-
g | ! lar 'thing last night -as you were ruminating about it, that
9 cauged’ you to remember that it was ten days from the time of
10 the faid now, instead of three days after you got out of
1 Jaily as ypu-tégtifieé under oath before the jury yesterday?
12 MR. MANZELLA: Objection. It's argumentative and
B | assumes & fact not In evidence, #nd it's a mischaracterization
. 14 of his testiminy.
. N 15 THE COURT: Sustdined.
) 16 Q BY MR. DENNY: Well, yesterday you did testify
‘ 1 that you were jailed on the 16th; you got out on the 18th,
18 gnd it was three ddys after that; is that right?
1 A 1 said "approximately three days."
2 Q All right. And we talked about it, and that
A would be the 21st of August; do you remembexr that?
2 - MR. MANZELLA: Objection. That's a mischaracterization
% 1 of his testimony.
. % THE GOURT: The record speaks for itself. Sustaimed.
i B Q BY MR. DENNY: All wight, Now, could you tell
E % ue and tell the jury here what it was last night, as you
o | # were thinking sbout it, that made you think ~- "Oh, I was
28 wrong there, in front of that jury, this afternoon. It's
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ten days, and not three days.”
MR. MANZELLA: The question hds been asked and answered|
and assumes a fact not in evidence.
THE COURT: Sustained.
Q BY MR. DENNY: Well, would you tell the jury
what it was that made you think about -- think it was ten
days after the raid?
‘ ; A Well, the conversation 1 had with Charles Mansom
mcurred in the latter p_art of August. Aind if I -~ well,

-

tA

I don't know how to explain it.

. Weli, ryou try to explain it to this jury, what
it was that made you thmk last night that it was ten days
dfter’ the raid, and not five ddys after the rald, as you
testified to them under oath yesterday,

Will you tell the jury that?
MR. MANZELLA: Objection. It's argumentative. The
question hasg been asked and answered.
THE COURT: Sustained.
Was there anything at all that prompted you to
change your estimate of time 2
THE WITNESS: I£ ten ~-
THE ‘COURT: Did anyone speak to you, or did you read
gomething, or wag it just something you thought of?
THE WITNESS: WNo, sir. But if ten days would have
passed <= I'm trying to figure out how to explain this.
I «= I recollect, in the back of my mind, that

it was an extremely short time after I had the conversation
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P
t

-that you went through, ldast night, to reach the conclusion

27

28

with Shorty that I bhad migsed him; and that I met Charlie on
the bodrdwalk and asked him what I did ask him.

It was an extremely short period of time, becaused

I think I was -~ 1 was won&ering i1f he got the job or not,
and I =~ I never seen him.
I was wondering if he did get the job.
Q BY MR. DENNY: Is that your explanation to the

jury?

MR. MANZELLA: Objectionm. | That's asked and answered.
. ~THE COURT: Sustained.
{6 BYMR. DENYY: Well, is that the full reasoning

that i-:t:. was ten daY& after thie raid, instead of five?
' ' Haye you tofd us everything? Have you told the
jury eve::ything now about your reasoning?
MANZELLA This is argumentative, your Honor.
oo, ‘THE ;QQI_;IQT’;' ;$1§§t£ined‘

MR. DENNY! I don't think it's argumentative, your
Honor, to ask him if he's completed all of what his reason=
ing was.

THE COURT: ALl right. You may answer Mr. Demny's
last questiom. '

THE WITNESS: Because it was also, again, a short
period of time before -- after -- after I had the conversatio]
with Charlie that he left the ranch.

Q BY MR. DENNY: Whenrt did he leave the ranch?

Do you know what day he left the ranch?
A He -- you don't have to yell. I can hear you.

It was in the end of August.

CieloDrive.cOmMARCHIVES,
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Q When?

A In the latter part of August -~ I don*t ~-

Q When?

A -~ know what day it was.

Q You don't have any recollection of the day when

Charlie Manson left, do you?

MR. MANZELLA: The question has been asked and answered..

THE COURT: Sustained,

MR. DENNY: All right. I have no further questionis of
this witness.

THE COURT: Anything furthex?

MR. MANZELLA: Yes. I have 8 guestion, your Honor.

(rause in the proceedings.)
MR. MANZELLA: Oh, right.

REDIRECT EXAMINATION
BY MR. MANZELLA:

[

Q Mr. Bwartz, you testified before the Grand Jury

that it was a couple of weeks after the raid that you had the

conversatlon wlth Shorty?

Jq° f’.; MR~ DENNY:,uAsked,and answered.

Q BY MR. MANZELLA: And did you testify -- you
testified~éb;¥he~¢fogan trial that it was ten days to two
weeks after the raid that you had the conversation with
Shoxty; ien t %hat right?

MR, DENNY: Assuming facts not in evidence.

Q BY MR. MANZELLA: Isn't that correct, Mr. Swartz?

MR. DENNY: Aassuming facts not in evidence.
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THE COURT: Overruled. You may answer.

THE WITNESS: VYes.

Q BY MR. MANZELLA: aAnd you testified at the Manson
trial, when I asked you the question, that it was about ten
days to two weeks atfter the raid that you had the conversa-
tion with Shoxty; isn*t that correct?

MR. DENNY: Assuming facts not in evidence.

THE WITNESS: Yes.

MR. MANZELLA: All right. No further guestiodns.

THE COURT: The objection is overruled.

The answer may remain.
Any questions?
MR. DENNY: No, I have no questions of this witness,

your Honor.
THE COURT: You may step down.
May this witness be excused?
MR. DENNY: Certainly.
MR. KAY: Yes, your Honor.
THE COURT:; You are excused, Mr, Swartz.
, MR. KAY: The People will call Barbara Hoyt.

..+~ THE CLERK: Do you solemnly swear that the testimony you

- are about to give in the cause now pending before thig court,

. shall be the,tngth,:the whole truth, and nothing but the

:truéh; 80 help you God?
THE WITNESS: Yes.

3
t L
*

* . .5’ -  BMRBARA HOYT,

S "y
called as a witness by and on behalf of the People, having
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been first duly sworn, was examined and testified as followss:
THE CLERK: Please take the stand and be seated.
THE BAILIRF: State and spell your full name, please.

THE WITNESS: Barbara Hoyt, B-a~r-b-a-r-a, H-o-y-t.

DIRECT EXAMINATION

BY MR. KAY:

Q Barbara, were you &t one time a member of the

Manson Family?

A Yes.

Q And when did you join the Family?

A April, 1969.

Q When in April, if you remember?

A First.

Q Where did you first meet the Family?

A Uh ~- at a house on Gresham Street.
But I met two girls beforxe then.

Q You met two Family girls before that?

A Yeah, the -~ the same day.

Q And did they take you to the house on Gresham

|  streetz
- A Yes.

MR. KAY: All right. <Your Honor, I have here a

. photograph .=~ I believe it was 34-B in the Grogan trial. I*m
A8 ’ i . .

"tryin§*to figuté‘éﬁt what it was in this trial.

,-I think it was 82-B in the Manson trial.

T B ¥
e May it remain as 82-B ror this trial?

« 'THE CQURT{ It‘s a photograph Of what?
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MR. KAY: A photograph of a house.
THE COURT: Oh, a house. All right. So ordered.
Q BY MR. KAY: Barbara, showing you 82-B; do you

recognize this house?

A
Q

the photograph to the members of the jury.)

Q

F-R < B S« B

Q
recollect.

A

- eI

Yes.

Aand is that the house on Gresham Street?

Yes.

(Pause in the proceedings while Mr. Kay exhibited
BY MR. KAY: Now, did you start living there?
Yes.

And who else was living there?

2 lot of other people.

Do you want to name them for us?

Ohli

I know there's a lok, but as many ag you ¢an

Uh ~- Bill, Ella --

Now, Bill is Bill Vance?
Yes.

Ella is Ella Jo Bailey?
Yes.

Okay.

Danny DeCaxlo, Charlie =~

CieloDrive.cOmARCHIVES
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& > O > O PP O > O PO

s

Charlie Manson?

Yes.

Oicay.

Squeaky.

Lynn Fromme?

Yes, Susan Atking. XKatie.
Patricia Krenwinkel?

Yes. Leslie.

Leslie Van Houten?

Yes. DRave.

David Baker?

Yeah, I think so. A lot of other people.

Tex, was he there?

MR. DENNY: I'lLl object to that as leading and sugges~ |

1 “

“THE. COURT: .~ Overruled.

- 1} R ) vas ‘there,

#
i

'h"-" Qe BY M‘R.T‘_-KAY: Was he there?

A+ Yesy I think he was.

TJ was there.

Oh; a whole lot of people.

Q All right. Now, sometime after living at the

Gresham Street housge, did the Family go to Spalm Ranch?

A . Yes,
Q All vight. And approximately when did the

Family go to the Spalmn Ranch?

A Well, first we went to thig Malibu house, and

then we went to Spabn's Ranch.
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|V Pamily live, while you were on Spahn's Ranch?
-~ . 3 ‘-- - N M i

Q All right.

A By the time we were at Spahn's Ranch, it was
about -~ I think about -~ oh; the beginaning of the middle
of April.

Q The beginning of the middle of April? Okay.

Do you know the defendant, Bruce Davis?
Yes.
All right. And wes he also a mewmber of the
Manson Family?
Yes.
And did you see him out on Spahn's Ranch?
Which time?
- Well, when you first moved there?
No.
When did you £irst see him out on Spahn's Ranch?
It was in May. The end of May.
Now, where did you and the other members of the

> O O >

R
"

-

»

o

k 1 L, 5 Y e, !...
"A  All over.

g 7, Welllycan you name some of the places?
N S T

k]

A Oh, the front of the wanch, the backhouse, the

EA
oot

aﬁtiaﬁf sc'ﬁ:‘a'cl;ﬁi;5 ;;a-héd'camps by the creek, and across the
road, where we were before we moved into Spahn's Ranci:x.
Just all over.
MR. KAY: Your Homor, I have here an aerial photograph. |
May it be marked People's next in order?
THE GOURT: It's a new one yet, unmarked?
MR. KAY: " Yes.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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4e-3 IHE COURT: All right. It will be 105 for identifi-
® 2 cation. ,
105 1d. s (Pause in the proceedings while Mr. Kay
. 4 exhibited the photograph to Mr. Denny.)
: 5 Q BY MR. KAY; Barbara, could you step down hexe
a 6 | & moment, please?
7 | Now, showing you this aerisl photograph, People's
8 105 ~« maybe you can step to the side, so Mrs. Sandberg can
9 see; she's up at the end there and unfortunately is 6ften
. 10 blocked out.
n Do you xecognize what is depicted in this aerial
12 | photograph?
B A Yes.
. 1o Q And what is depicted in this photograph?
. 15 MR. DENNY: May we have the witness use the microphone, |
d 16 your Honor?
! I » THE WITNESS: The back part of Spahn's Ranch.
18 . 'f ‘; :Q, And is the back house and the outlaw shacks

. *sltov:r; or partially shown in this picture?
N A The outlaw shacks are over here (indicating),

L anél tfte back hquse is b;ck here.

2 “ _ ' Most of it's under the trees, though.
B JUROR OBRADOVICH, We can't hear.
% - THE, wmmss, Most of it's under the trees. The back
house is right there (indicatj.ng) . _

| q BY MR. KAY: So the back houge -~ let's see.
® o THE COURT: Here's a felt pen up here.
2 MR. KAY: Thank you.

™

25

26

vy

CieloDrive.comARCHIVES



.10

4d £ls.

-

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

2k

%

2%

26

a7

28

s452

THE COURT: Oh, do we have a black one?

Q BY MR. KAY: Barbara, if you could write with
this red felt marking pen, "Back houge," where the back
house is?

A . Oh} A shock.

Q I'm gorry.

And then if you'll put where the outlaw shacks
are? Put a "0.8." On the outlaw shacks.

Mnd then you'd better write out "back house,”
because those initials would be the same as yours.

A (Witness complies.)

Q Okay. You can resume the stand, if you'd like.

CPéuse in the proceedings while Mr. Kay
exhibited the photograph to the members of the jury.)
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Q Now, Barbara, did you stay with the Family
gontinuously from April until August?

: Ne.

Q And how long were you away from the Family during
that period of time?

A Uh -- through the first week in May; and then I

| came back at the end of May for about a week. And then I

' hitchhiked across the country, and then I wasn®t back until

about the middle ©f July.

Q Now, directing your attention to August lGEh,\
1969, were you, as well as the other Family members, present
at the ranch, arrested on the Sheriff's raid on Spahn's
Ranch?

A Yesg.

Q And were you released several days theéreafter,
along with other members of the Family?

A Yes.

Q All right. And approximately how long did you
spend in custody, after your arrest on the August 16th raid?

A few days.

Q Approximately howy many; do you recall?

A Three ox four?

Q Now, after you were released from custody, where
did you go?

Back to Spahn'e Ranch,

And how many days did you spend back at Spahn's

.| ;Rarch, after you were released from jail?
81,

3

A Uh -- just a couple. Not very long. Because we

CieloDrive.cOmARCHIVES
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. +
“

1

went to'01anéha.

A

L hllféight, And where*s Olancha?

Do you know where Inyo-Kern is?
Well, I know, but maybe the jury doesn’t.
It's -- I think it's near Seguoia; isn't it up

thére in -= itfs in the desert, but I think it's across from

Seqguoia.
Q
A
Q
A

It*s north.
All right. Now, who did you go to Olancha with?
Uh -~ Brenda -—-
Brenda McCann?

Yes. Ruth Morehouse. Sherry Cooper -- I'm not

sure i1f Kitty was there.

O B O

Q

And Tex.and Snake were already there,

Thatfs Tex Watson and Dianne Lake?

Yes.

All right. Ang how long did you spend in Olancha?
Not very long., A few days.

A few days? ©¥Now, did you leave -~ did you leave

Olancha after you spent a few days there?

A

BT T I o

Q
after the

Yes.
- and where did you go after you left Olancha?
Back to Spahn®s Ranch.

All right. Did you know who Shorxty Shea was?
Yes.

Now, when you first returned to Spahn‘s Ranch,

Spahn®s Ranch raid ~- after you were released from

jail ~=- did you see¢ Shorty there then?

A

Yes.
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time, to your knowledge?

,..‘v i A*‘“ \yes.-

| being reléased from jail, you said you spent a few days at the

' =

4
LI 4 *

¥
L Q- fﬁll'riQhﬁ. Was he living at the ranch at that

"Q . Now, when you ~- you say you were at the -~ after
Spahn Ranch.
Would you see him every day while you were there?

A Yes.

Q Now, when you returned to Spahn®s Ranch after going
to Olancha, did you s£ill see Shorty there?

A Yes.

Q All right. B2And approximately when was the last
time that you saw Shorty?

A The end of August, 1969,

Q Now, Barbara, leaving that subject for a moment,
where did you and members of the Family eat youx dinner at
Spahn's Ranch?

MR. DENNY: I'll object to that as ambiguous as t6 time.

Q BY MR, KAY: Well, during August, 1969.

A (No response.)

Q During August, 19697

’a Oh, am I supposed to answer?

THE COURT: Yes.

Q BY MR. RAY: Yes.

a A lot of times we ate in the back house, during

-

that time.
Q All right. And would the whole Family generally

eat together during that period of time?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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rf.. A Yes.
~'..,‘ ,_' R Q All right. Now, would anyone décide when the

t¥. .3 ] Family wonld start eating?

+

. a 'Yes. -
s 5 - Q _': '.j‘A!nd who was that?
” 6 A Charlie.
T T g ' Chariie Manson?
& a * Yes"
? Q All right. Now, during these dinnexs, where the

10 Family would join together for dinner, would someone do almost '

1 all the talking?

12 A Yes.
1 Q And who was that?
.,- 1 ) Charlie,
& 8 Q Charlie Manson?
' 1 A Yes.
‘ 1 Q Did anyone else talk besides Charlie?
1 A Uh -~ well, yes. But not the way he did. I mean,
» he lectured, and the other people would agree Or laugh or -~
2 or say something supplementary to what he sald, or something
ge fol 2 | 1like that; but that®s it.

22

23

24

25

e

26

27

28
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Q All right. Was Bruce Davis -=- after the August
16th raid, was Bruce Davis present at any of these dinners
in the back house?

A Yes.

Q All right. Now, between the time that you were
at Spahn's Ranch, after the August 1l6th raid -~ that is,
after you were released from jail -- well, let me ask you
this, first: _

In the latter part of August, 1969, did you and
other members of the Manson Family go to the desert, up in
the Barker-Meyers Ranch area?

A Yes.

Q All right. Now, between the time that you were
at Spahn's Ranch, after the August 16th raid, vhen you were
released from jail, and thé time that you and the other
members of the Family, the Manson Family went to the desert,
in the Barker~Meyers Ranch area, were you present -during
any conversations between Charles Manson and Bruce Davig and
other Family members concerning the presence of Shorty on
the ranch?

A Yes.

MR. DENNY: Well, just 2 moment. I'm going to object

to that and move that the answer be stricken for the purpose

N upff'éb'jection, &g 8 compound question.

0
g "Were you present whén there was conversation

.y - . between Charles.Manson, and any members of the Family?

LU Brucg Davis?t-

o ;t},:gkés in too many people.
. hat
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be=2 .| ‘ THY,'COURT:  Overruled. The answer may remain in the
(] 2 record.
. 3 al BY MR. KAY: Now, dépproximately how many convetr=

s | sations concerning the pregence of Shorty Shea on Spahn

it

s | Ranch did you hear between members of the Manson Family

» 6 during the period of time when you got back to Spahn Ranch
7 after you were released from jail, until the time that you
s | and the Manson Famlly members went to the desert?

s | MR. DENNY: Object to that as irrelevant and imuﬂteriai.;‘
10 | THE COURT: Sustained.
u | Q BY MR. KAY: Well, was Shoxty Shea a common topic

2 | of conversation among the members of the Manson Family during
13 this period of time?

» 1| MR. DENNY: Objeet to that as hearsay; and irrelevant
.\'\ 15 and immaterial.
g 16 . THE COURT: Sustained. ’
v MR. KAY: Well, may I be heard on that at the bench,
B your Honor?
19 THE COURT: Very well.
% MR: KAY: Thank you.
2 THE COURT: 1Is there anyone who ig in desperate need
2 of a recess?
B | (Whereupon the members of the jury indicated
) 2 negatively.)
" s ~ THE COURT: ‘Otherwise, we will go until 12:00. ALl
3 % rifghﬁz We had such a late start, I'd just like to go
. N 2? I gt%éight through.

' o i.® 5 (Whereupon the following proceedings were had

-

o - .
R 4

A S
v, A -

. CieloDrive.comARCHIVES



_:" oo ! . w1 5459

¥ [ H i 2

- . - . BN . : -
! ry L A
" y £t

he-3 at the bench among Court and counsel, outside the
. s | " 'hea_:::lng ‘of- the jury.)
, 3 .. MR. KAY: I think it's clear that this isn't hearsay.

I'n just askmg if it was a common topic of conversation.

-l

s | I'm not asking for a conversation.

6 I am going to agk for a specific conversation in

. | 2 moment, where the Defendant Bruce Davis was present, but

g | T am agking: Wae it a common topic of conversation among the

o | members of the Manson Family? .

0 | MR. DENNY: And that's indirect hearsay. It's what they
n | were talking about.
12 THE COURT: I think -- I think you'd have to establish
13 | that the defendant was presemt, or that some of the co-

. 14 | conspirators were present.
. 15 When you use the phrase “p‘.[anson Family,” it could

™ W

15 | be any part of them.

b 17 MR. KAY: Oh. So, in other words, I can get it in if

18 | I can establigh that -~ like Grogan -~ or Davis or Manson

19 were present, or --

20 | THE COURT: It would appear to me that you'd have to

21 | have more of a foundation. Otherwise, it would be immaterial.
22 MR. KAY: Well, ofcourse, the -- you know, what we've

23 egtablished so far, about Manson and his leadership of the

2 | Family, and the fact that the Family was so close knit, that--

1L XS

2 I mean, if this was a common topic of conversation --
26 THE COURT: Keep your voice down a little bit.

e

. 2 MR. KAY: If this was a common topic of conversation,

2 | if your Honor would tremember that you let the evidence in, on

toa

o bl

L CieloDrive.cOmARCHIVES
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4
3
-

te~h - . 1 | the weekend of the Hinman murder, that it wag a comuion topic

-~
L]

) of conversaticn arognd the ranch, what was happening at Gary

- s | Hinman" s house -that weekend.
4 MR. J;AEHNY v I don 't think that that was let im.
: 5 MR, KAY: It was.
* 6 £ :MR. DENNY: There was testimony that Ella Jo Bailey was

4E fla. 7 | aware of what was golng on.

10
. n
12
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14

bl
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MR, KAY: She tesgtlified --
-5-‘ MR, DENNY: But not that it was a common topic of

coriversation.

P

MR. KAY: It was let in that it was a common topic of

1 cénvergatim. T .
< " - rmm GOURT: ' You- both have done that, in asking whether

it was - Whethe:: ‘this or that was a common topic of conversa-
tion around the ra;;ch

CLy MR. DENNY: 11-J‘e11, there have not been objections raised
on some of it.

THE COURT: That's correct.

MR. DENNY: That possibly should have been.

1 am raising the objection now.

THE COURT: All right. it's sustained.

(Whereupon the following proceedings were had

in open court, within the presgence and hearing of the

Jury:)

Q ‘BY MR. KAY: Now, during these dinners at the
back house, at Spalm's Ranch, was Bruce Davis present during
some of the conversations about Shorty?

MR. DENNY: Asgked and answered.:

MR. KAY: I don't thipk that particular questiom, <=
- THE COURT: Overruled. You may answer.

MR. KAY: =~ there was an znswer.

THE COURT: You may answer.

THE WITNESS: 1I've forgotten the question.

Q BY MR, KAY: All right. During these dinners at

the back house, was Bruce Davis present when gsome of these

CieloDrive.coOmARCHIVES
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conversationg about Shorty took place?

A Yes.

Q All right. Now, can you remember specifically
Mr.Mangon saylng something about Shorty during a dinner
conversation at which Bruce Davis was present?

A Yes.,

Q All right. And do you remember whether this was
before or after you went to Olancha?

A We talked about them both times.

_ Q  All right. Both before and after you went to
Olancha?
A Yes.

Q At which time, Mr. Davis was present?
A (Pause) Yes.
.8 AlL right, |
, + And, direceting your attention to -~ the ¢conversa-

R}

f‘l

'+ tions about Shorty in the back house; at the dimner conversa-

s 3 .

_ tions when Mr. Davis was present, I take it you were algo
. N % : i ,:_'

i

prasent? [ i L
. & . What was that again?
'Q Wete you also present at these -- at the dinmer

convgrs?.tiqns, where Mr. Davis was present?

A 'fes'.. ’ -

Q All right. And when Mr. Manson made the ~- the
statements about Shorty, who else was present besides you and
Myr. Davis and Mr. Manson?

MR. DENNY: It assumes facts not in evidence, that Mr.-- |

THE COURT: Read the ==
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MR. DENNY:
MR. KAY:

THE COURT:
Q BY MR. KAY:

-- Manson made the statementg about Shorty.
I think she has already testified that -~
Well, you may =--
All right. Did Mr. Manson make
statements about Shorty?
A Yes.
Q All right.
Now, besides yourself and Bruce Davis and Mr. ==

THE COURT: The objection is overruled.
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Q BY MR. XAY: OCh, thank you.
Now, Barbara, besides yourself and Mr. Davis and

Mz, Manson, who do you remember to be present at the dinner

‘| conversation?

A Just about everybody.

.f' QT "ih:tpe Fanily?

A Yes.
;?; A F . Was Tex Watson present?
| A o Yes.
b9 s

MR. DENNY: I'll object to that as leading and
suggestive.

MR. XAY: All right.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, KAY: Tell us what Mr. Manson said in the
presence Of Mr. Davis and other members of the Family?

MR. DENNY: Object under the basis of. the People versus
Osuna, your Honor.

THE COURT: Overruled.

MR. DENNY: May I be heard, your Honor?

THE COURT: All right, I'1l1 hear from you.

(Whereupon, the followiny proceedings were had at
the bench among Court and counsel, outside the hearing of the
jury:)

MR. DENNY: If this is supposed té be some kind of
statement or admission, obviously it is not ~-

MR. KAY: It is not an admission.

MR. DENNY: It is not admissible.
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MR. KAY: It is not an admission.

MR. DENNY: I am seeking an offer of proof, then.

MR. RAY: OQkay.

MR. DENNY: As to what they're seeking to get in, if it

] .1.35 ‘not., _
Af " MR. KAY: Okay. And we're not offering this for the truth

‘| of the facts assderted, we're just offering itlbasicélly £ox

motlve. The statement wag made in front of Mr. Davis and other|

imembera of thé Famxly. Mr. Manson made the stateament. He

‘saig_bagéca}ly that Shorty was an informant, that he was
S R A .
ixegponsible for the raid and that he was working for Frank

: Retz, and, th@b he was an informer and hé was paid by the police

' and the reason he was working for Frank Retz was fto get the

Family kicked off of Spahfn Ranch.
Basically == I mean, I can’t put it in her words,
but that‘s basically what she is going to say.

THE COURT: And you're offering it --

MR. DENNY: I think she'll basically say that.

THE COURT: You're offering ik, then, to establish -~

MR. KAY: The fagt that it was said in front of Mr. Davis
and other members of the Pamily by Mr. Mangon at a dinnexr
conversation when Mr. Davis was present.

MR. DENNY: Ifll object to any such stakements, your .
Honor, on the grounds, one, there is no corxpus delicti
established as to any conspiracy. That is irrelevant and
immaterial. And what Mr., Manson would have said at sometime
before any conspiracy is alleged ==

MR, KAY: We haven't alleged «-
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MR. DENNY: Well, that's just right, you haven't alleged

it. 2nd I*ve been trying to get you to allege it. Aand now

anything that's said at any time, apparently, during the month |

of August or, who khows wheh, is admissible on ~--
MR. KAY: This isn't who knows when, It is just before
she went to Olancha and just after she went to Olancha that

these conversations took place at dinner.

MR. DENNY: Well, again, is this to be as to a conspiracyl

, MR, MANZELLA: It goes to show motive and motive can be
shown at any time.

L‘TH% CQURTfj $0w does it show motive?

o ﬁRLixﬂYi‘_Beéause he was a follower of Manson.

. MR, MANZELLA: As I sald before, if a number of people

i“'{“! A S
are invdolved im a killing and one person has the original

;mmtﬂyaqur'ﬁha;‘gilling and the evidence shows that other

persons are also involved in the killing, that motive can be
shown. It is a motive for the killing., It shows the motive
for the killing.

THE COURT: I agree that it would be admissible against
Mangon, but what do you have to show that that should be
admissible against Davis?

MR. MANZELLA: Davig'g statements will show that Davis
adopted that motive. Davig®s confession to the killing will
show that he adopted that motive because when he talkg about
Shorty, in essence, that Shorty was an informant or Shorty
was informing to the police, that Shorty was bad-mouthing the

ranch, that «-

THE COURT: You must be again contending that there is’
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.donft think we can be faulted for taking advantage of the

s lgw' as it presently stands.
of the kaw, but, whather you charge it or not -~ you've got to

ithatpat‘this point.
o R &

some evidence, prima facie evidence of a conspiracy here.

MR, MANZELLA: Yes, we are, your Honor.

THE COURT: It is in your second or third Count, right?

MR. MANZELLA: Yes, your HOnor.

MR. DENNY: The one that they haven®t alleged.

MR. MANZELLA: Well, the law is clear that we are not
reguired to =—

MR. KAY: We are not required to.

MR, MANZELLA: ~~ to charge a conspiracy to make use of
the law of conspiracy, and I think that®s clear. 2And I

MR. DENNY: You can't be faulted for the present state

i"‘."u

hai;e a prima fac:ie ‘showing of conspiracy. 2And they don't have

CieloDrive.coOmARCHIVES
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- gtatements indicating & motive for the killing of Shea, and

" then, we can -~ one reasonablé inference to be drawn is that

MR. MANZELLA: Your Honor, if we show that Manson made

f;hat at sometime later Davis makes statements indicating the
game motive for the killing of Shesg --

MR. DENNY: By way of confession or admigsion?

MR. MANZELLA: =-- and we show that Davig was pregent .

 "Mangon . made these statements with regard to the motive,

Davis accepted and adopted that motive as his own.

MR. DENNY: But you can never get ==

MR.MANZELLA: =~ ag hly own, for participating in the
killing of Shea.

MR. DENNY: You can never get Davis' statement in to
holst yoursgelf up by your bootstraps unlegs you 've estab-
1ished that there lg a prima facie foundation of the ccmspira,cy

MR. MANZELLA: That begs the question, because as soom |

g3 we prove death, We can get -

MR. DENNY: You haven't proved a death yet. You haven't

proved it by criminal means.
' "MR. MANZELLA: All we have to do is prove some evidence~-
.+ 'THE COURT: Well, this is admitting the statement out of

MR MANZELLA* v That is correct. Of coursge, it does.

su‘,'

Y THE COURT - But, aof. course, you haven't established the

death as ygt. .,

MR, DEANY: And if they're goinmg to establish by his
statements by way of eonfession or admission =-

MR. MANZELLA: We're not.

-
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S5an2 . MR. DENNY: They haven't done it yet.

. 2 | MR. MANZELLA: I would like to make one statement. Your
. ; | Honor is correct, we are asking that this be admitted out of
“ 4'  order: Essentially we are waiting for at lemst one more
s | Witness to testify with regard -- strictly with regarci to the -
» ¢ ‘ co:;'pus. And the only alternative is to take a regess to get

7 the witness in. We've been trying for a week to get that

s | witness in. We haven't been able to do it and the only alter-
0 | native is to take & recess, because this witness goes to the
s | connection of Davis with the killing.

n MR. KAY: I think Barbara Hoyt will establish a corpus
2 | today by hedring the screams.
B MR. DENNY: Your Homor, I would like to hear an offer
1 | of proof ag to who this witness is. |
.’ 15 | MR. MANZELLA: Jerry Binder.-
¢ 6 THE COURT: In addition, the Court feels that if you

5 17 | can fully establish everything that you stated you could ‘
18 | establish in the course of your opening statement, and if the
1 | testimony of what you have introduced thug far 1s considered,
20 | that the Court can find sufficient evidence of & conspiracy.

a | MR. DENNY: Well, your Honor -~

» THE COURT: So it can be admitted, and the Court

5 | realijz'e'g’ it is out of order, and the Court will permit it.
_ 2 .»’ . i MR KAY; Thank you, your Henor.
s | ' MR. DENNY: What they have said they will prove in their
¥ S '.26 apening st:atement - vaiously, if they can prove everything

27 'thef sa:td they can prove in their opening statement, they' 're
38 | going te have .théir conspiracy. They 're going to have thelr

CieloDrive.comARCHIVES



5470

5a-3 y | murder and everything. But half of what they said they can

. 2 | prove in theilr opening statement is bottomed on the proposi-
. 3 | tion that they can at first prove a prima facle case.
4 THE COURT: That is true.
3 5 MR. DENNY: They haven't done it yet.
b 6 THE COURT; That they can prove the death and they have

7 | mnot yet done it.

8 MR. DENNY: They haven't done it as to the murder,

9 | and as t¢ the conspiracy.

10 THE COURT: As to the congpiracy.

1 MR. DENNY: Your Honor, they haven't done 1t as to the

12 conspiracy.

13 THE COURT: As to the conspiracy, the Court believes
) 14 that there is a prima facienshOWing.
. ) 15 MR. DENNY: Of a conspiracy to murder Shorty Shea?
d 16 THE. COURT: Of a conspiracy.
o 1w | As to whether or not the -- there was a murder,

18 | the Court can't gay until the corpus has been completed, but

1 | I think that there's prima facie evidence of an action, a

2 | concert of action on the part of certain people in the Mangon

2 | Family against Mr. Shea.

» MR. DENNY: Well, your Honor, then we're going to be

2% | in a very interesting situation, The Court says, well, I
%) phink maybe there 1s a prima facie showing of a consplracy

% | to commit murder. We don't have yet a prima facie showing
p % | of mrdet.
. o - 1,3" MR. KAY: That's not what the Court issaying.

0% |7 MR. MANZELLA: That is what the Court is saying.

i [
’ RN FX .7 r

r
PR
I
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1 | A7 THE COURT: That is what the Court's saying.
. . o MR. DENRY: ALl right, thank you.

. 5 (Whereupon, the following proceedings were had
s | in open court within the presence and hearing of the

i s | Jury:)

' 6 |- - THE COURT: Mr. Davis was present at this conversation
. you are about to relate?
g | THE WITNESS: Yes.
N THE COURT: ALl right.
20 | MR. DENNY: That agsumes facts not in evidence. She

1 gaid there were conversations.

12 MR. KAY: I'm asking her about specific conversations,
13 i your Honoz .
i 14 MR. DENNY: Well, the Court is misstating her -~
. " 15 THE COURT;‘ The Court is not misstating anything. The
5b fis, 16 | Court ig simply a;sking.
: ¥
18
19
20
21
A
23
o4
2
3 2
) 27
¢ .

o
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5b~1 1 MR. DENNY: But the Court stated the "conversation."
. 2 She said "statements."
© 3 | "Manson made statements about Shorty, jugt about

4 | everybody was there."

Lk

5 Statements plural because I am jusgt about to
* 6 | objeect it is ambiguous when the next question is put to her.
7 THE COURT: Well, if that‘s an objection, it is

8 | overruled. The answer may remain,
? Q BY MR. KAY: Barbara, can you please relate what
0 | Mr. Manson said in the presence of Mr., Davis at the dinner

1 conversation at the back house?

12 MR, DENNY: Object to that as to no foundation as to
B I time.
4 |, ' . THE QOURT: You may lay a further foundation for Mr. Denny

kg .
., ' L
R

{ as to time.
AT Q BY MR. KaY: All right, Barbara, do you remembex

" “,?‘” ‘whether this‘particular conversation was before or after you
R
¥ | went to Olancha?

LA

19 ¥

s & ; ':Thére was some before and there was some after.

2 " @ All right, then --

2" 2l anail:

2 Q Go ehead.

2 A -- basically, the same things were said.
n 2 Q All right. Now, do you remember the speécific -~= a
’ ® specific conversation after you were released from Spahn's —-
3 % from the jail, after the Spahn's Ranch rald and before you

. @ and other members of the Manson Family went to the desert and

28 ‘
Barker-Meyers Ranch area, a dinner tonversation at the back
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at which Mr. Davis was present and the other people you've told
us about, at which Mr. Manson made some statements in the ’
pregence of yourgelf and Mr. Davis about Shorty?

A Yes.

Q All right. would you please relate that conversa-
tion?

MR. DENNY: Just a moment, I*'ll object again. No
foundation. No specifi¢ foundation as to time.

THE QOURT: You mean the time of day? You want to ask

" her about this?

Q BY MR. KAY: This wasg -a dinner conversation,
waenft it?

A It was evening.

MR. DENNY: As to time of week, time of month.

THE CQURT: The objection is overruled.

s Q BY MR. KAY: Would you please relate the convexsa-

| 'tion, Barbara.

a Okay .
Uh, let*s see, that Shorty -~
o N * % a

., @ 'This is what Charlie said?
A Yeah.

I LI .

o Shorty was an ex-policeman and an informant and

. that he causged.the raid and, uh, —-- they didn’t like it because
" he wgs-ﬁafrﬁéd to a Negro either.

THE COURT: That's stricken.

THE WITNESS: All right.

THE COURT: Unless it was said.

THE WITNESS: It was sald, but I donft remember which
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exact time it was.
MR. DENNY: That's why I object, your Honor,
THE COURTy It is stricken at this time.

Q BY MR. KAY: Leaving out that part of it,
conkinue;
2\ All right. He was working with Frank Retz to get

us kicked off the ranch and that he was bad-mouthing it, the

ranch,

ranch?

at where Mr. Davis was present where there was discussions

about Shorty?

A

time.

¥

0
A
-Q
| A'
‘Q
A

How many —= do you know who Steve Grogan is?
Yes.

All right. ©Did he have a nickname axound the

Clem.

2nd how many of the conversations were you present

There were countless, because they were all the

Was Mr. Grogan also present at these conversations?
Yes.

: ;mngwatﬁpn?
3 Yes. -
" - And Charles Manson?
i Yes.

-

[
5
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1

L P

3 é‘" +
: L
"MR,'KAf: ixcuse'mé just a minute, your Honor. I have
to £ind aphotograph here.
Q 'Ndw,'ﬁhile you were & member of the Manson Family, a

did ¥ou comé, fo know'a girl named Squeaky?

A Yes.
Q That's Lynn Fromme?
A Yes.

Q All right. I show you this picture; Do you
recognize her?

A Yes. That's Squeaky.

Q That 's Squeaky.

Where did Squeaky stay most of the timewhile she

was on the ranch?
In George's house.
George Spahn's?
Yes.
All right. Did -~ to your knowledge, did Squeaky
have a particular job on the ranch?

A Yes.

Q What was her job?

A Well, anything that happened in George's house,
she would tell Charlie about. -

MR, DENNY: 1'll object to that as calling for hearsay.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. KAY: All right. Weré you ==

MR: DEMNY: Move that the answer be stricken.

THE COURT: It is stricken.

H P O >

Q BY MR. KAY: Were you present at various
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| things that were happening in George Spahn's house? -

TN
i Y
4

¢§n'veraationﬂs when she would come and tell Charles Manson

s Ny ' .
+

. 1- - 3
*-: ’ :‘f&ls _‘Y‘és-" é.' " ; :i'“a
Q All right.
A :-I'.:t:‘éménii)ef a conversation =w

_ MR. DENNY: I move that everything after "Yes" be

ol T o Tl
stricken. -
THE COURT{ Sustained. The "Yes" may remain.

Q BY MR. KAY: Besides Squesky, Barbara, was there

s I3

any other member of the Family who spent a considerable gmount
of time with George Spahn?

A Yeah. A lot of girls stayed in there, but Squeaky,
ghe stayed there all the time,

Q Barbara, when was it in relationship to the time
that you and the other members of the Manson Family went to
the degert, in the latter paxt of August, 1969, that you last
sadw Shorty?

A 1t was the day after.

Q In other words; yvou went to the degert the day
after you le;st gsaw Shorty?

A Yes. |

MR. KAY: All right. Would this be a good time to téke '
a recess, your Honor? The next subject is going to be
involved.

THE COURT: All right. 2:00 o'clock, ladies and
gentlemen, We'll ask you to reassemble at 2:00 o'clock.

During the recess, you are obliged not to

converse amongst yourselves nor with anyone else, nor permit
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anyone else to converse with you on any subject connected
with- this matter,; nor are you to form or express any opinion
on the matter until it is finally submltted to you.

EE I'11 see you at 2:00.

- = I-Iiss Hoyt, be back here at 2:00.
O THE HITNEss- Okay. -

(Whereupon, at 12:00 o'clock noon, an ddjourn-
mént was taken in this matter until 2:00 o'clock
'p-.m.;o_ﬁ the same day.)

L
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PRENY MR, “DENNY: » Your Honor, may we approach the bench a
T R R

1

LOS ANGELES, CALIFORNIA, THURSDAY, FEBRUARY 3, 1972 2:04 PM

“moment? © C

THE COURT: All right, in the case of People vs. Davis,
all thé_jurors are present, the record may show, and the
.?ifendéﬁt is present with his counsel, We're ready to

proceed.

t . - +d
' T

??TgE;GQﬁRTi;‘YEB, you ‘may.
o ‘éﬁheféépon, the following proceedings were had
f:fﬁrit théjbéﬁph‘éﬁohg Court and counsel, outside the
hearing of the jury:)

MR. DENNY: Your Honor, by inadvertence I have neg~
lected, and I want to make up for that oversight at this time,
to make a motion which will now include & motion to strike
all of the testimony of this witness;

A motion to preclude her from further testifying
on the grounds that we have been deprived of the right to
adequate representation of ¢ounsel and the right to due
process under the 6th and the l4th Amendment by wvirtue of
the fact that'we have been deprived of the opportunity to
investigate this young lady's background, her assoclations,
her reputation in the community for truth; honesty and
integrity, and her reputation for such, and Pe.ple's
opinion of that in the community where she resides is
paramount in the defense of Bruce Davis in this part;éular

instance since her credibility is very much in issue.
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*

' ! THE COURT: Go ahead.

I want to direct the Court's attention to the
proceedings of Friday, May 14, 1971, in this case, wherein
she testified in the Winhoven-Lopez hearing, and I saw it
on page 591, starting &t line 23, to get from her information
as to her residence, asking her "Where do you presently
live?" An objection was made, and I asked that the Court
direct her to answer the question. And the People objected

on the grounds --

MR, DENNY: -= that she was fearful and didn’t want
ﬁo haVe her resLdeqce known.
Aud the Gourt on page 594, at line 21, says
"All righﬁ, thé Court will permit the witness not to answer
the question.‘

o g At which\time I cited to the Court the case of
People vs. Illinois, 390 U. S. 191, a case that had
préviously been cited by Mr, Kanarek for the same proposition;

MR, KAY: I think ==

MR. DENNY: Now, your Honor, if I may continue.

MR, KAY: Okay, go ahead,

MR, DENNY: 1T think the facts will show that in
connection with attempts by me to get in touch with George
Spahn, Sergeant Whiteley did give me Mr. Spahn's phone number|
I have in no way abused, I think, that information insofar
as telling any Manson Family members>where he lives or
anything of the kind. I have used that information as an
officer of the court and as I think properly should have been

done by a defense attorney, to take it upon myself to go up
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and see him and interview him and Ruby Pearl who was living
there, and based on that interview I was able to get a
good deal of information which I used in her cross-examina-~
tion and which was very critical in her cross-examination,
One, in substantiating some things which I
already knew;
Two, in determining some facts which I did not
know ww -
THE COURT: To get to the point in respect to this
wipﬁéas.--

‘ ‘5l’ﬂR. DENNY: 1In respect to this witness, this witness is|

'ﬁéstifying to a number of things in which her credibility
I;-is going to be in.issue and Smith vs. Illinois, People vs.

L]

I -

*ﬂ~Ceredi Cér-o-v-edd-i.

. MR, KAX. Crovedia

MR. DENNY‘ well it Just depends on how you want to
pronounce ity '~y |
o MR, KA&Q ;Beeause'that's the way Mr, Kanarek always
pronounced it.

MR, DENNY: At 65 Cal. 2d 159 at 208, and & number of
other cases which I could cite, but I don't think it is
necéssary to overburden the record here, stands for the
proposition that it is a fundémental right of a defendant -~

THE COURT: Now, that point has been argued before.

MR, DENNY: All right. Now, in this case, your Honor,
we have asked time and again, particularly ~-- and I've asked

for the address of this witness so that we could check in

her community to find people who know her, who may be aware
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of her reputation for truth, honesty, integrity or who could
express an opinion, which is permissible under the Evidence
Code as to their opinion of her truth, honesty and integrity.
We have been denied that right by the ruling of this Court
and, therefore, I submit that until such time as we are |
given that right and given the opportunity to go out and make
a proper examination dnd proper investigation, which thus

far we have been unable to do so because of being denied

the address of this witness, she should not be permitted

to testify on the matters to which she has already testified,
and that they be sfricken from the record.

MR. KAaY: May I be heayd?
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THE COURT: Yes, you may.
MR, RAY: Okay. I feel that this is -- I hate Lo
use the word “spurious," but I feel it is a spurious motion.

Nomber one, Mr, Denny has heard the statement tﬁat
Mr. Manzella made, that he interviewed her at Pierce College.
S0, obviously, Mr. Denny knows that this wikness goes to
Pierce College. |

Nobodyfs ever tried to hide that fact. He can
interview hexr there. _

Number two, I think the Court very astutely
brought out from Mr. Kanarek, when Mr. Fanarek made this
same motion inh the -~ or, the same type 0f motion -~ in the
Manson trial that Mr. Kanarek knows her address.

She has had the same address. &She hasn’t changed
it. And I read the transcript last night, and the Court by
its own questions brought that out, that Mz. Kanarek knows
where she lives.

And I'm sure that Mr. Denny, if he doesn't, all he
has to do ip ask Mr. Kanarek, because he knows where she lives.

MR. DENNY: I am taken completely by surprise at that
particular bit of informatipn, because my conversations with
Mr. Kanarek were guite the opposite. If he does know, I am

_guite surprised.

MR, KAY: The judge brought it out by his questioning of

Mr. Kanarek, and Mr. Kanarek just wanted to know if she had

moved, and she hasn®t moved. &he has lived in the same place,

with hér.pﬁfenta“‘
. THE CQURT: Yes, that®s the informdtion that I remember
. T

- ;0 t
i v

ST | CieloDrive.comARCHIVES
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about her whereabouts, about her residence. I think =~ I

thought it was well known on the record, which should have beeéen|

in your possessgion, from the time that she was -~ almost from
the tirqe that she testifled inthe previous case. Bub -~

MR, RAY: I think the record should reflect that
Mr. Demny did recelve copies of the transcript in the case of
People versus Manson, in the Hinman~Shea murder cases.

MR, DENNY: 1I*1l stipulate that a copy was prepared for
me.

THE COURT: ©Now, as to the reports from the police,
interviews with her, did they in any way assist you in
disclosing where she lives?

MR. DENNY: No, your Honor. The addresses in thoge
ﬁere specifically lined up, and they have been through
préctically every reference to any witnees in the Sheriff's
manual.

THE COURT: Well, not Mr. Manzella's statement, though,

because ==

MR. DENNY: Mr. Manzella's statement that he intexviewed:

her at Pierce College doesn't necessarily mean that she's going
to Pierce College. '
: MR. KAY: Well, she is.
MR. MANZYELLA: I think it's irrelevant.
MR. DENNY: Now, you tell me she is.

MR. MANZELLA: Her address is known, and she hasn't

:%Pved. Shets still living with her parents.

MR. DENNY: Well, this is the first I've learned of it.

MR. MANZELLA: Well, all right. So you didn*t see it in
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L .
“- . ". Tt
ISR U

the transcript. .So you can --

] 1 k4

Tﬁﬁ COURE=1 But at any event, there's no reason to
distuxrb thé rulings of the Court made at a time of the
Winhoven potions, and my f£inding would be the =zane --
particularly after having heard the evidence in the Manson
casge, and in this case thus far.

The motion is denied.
(Whexeupon, the following proceedings were had in
open court, within the presence and hearing of the jury:)

Q BY MR. KAY: Before we get back to -~ oh, excuse
me, Keﬁ. Are you ready?

Before we get back to the subject we were on just
before we broke for lunch, let me ask you thisz -

At a time period when you were -- when you sady you

were hitchhiking across the country, how long did this period

last? How many weeks or —-

A Uh -~ the end of May, all of June, until the middle
of July.
Q All right, And while you were doing that --

MR. DENNY: I'm sorry, your Honor. I could not hear
that. I wonder if she could get closer to the microphone, or
if T could have the answer read back.

THE WITNESS: From the end of May, to June, to about the
middle of July.

Q BY MR. KAY: All xight. Now, during this period
of time while you were hitchhiking, on several occasions,

did you call the Spahn Ranch?

B Yes.
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g i

1

- 8-4 1|, @’ #Andion how many occasions?
. Co2 - a  Oh, about half a dozen.
o - ? i i,‘ yoe 1
: 8 | -+ .Q. . all right. »And when you called the Spahn Ranch,

4 | was the;g‘sgmgquy that would answer the phone on each of the -

i

5 ocgaéioné'that you called?

3 6 A Yes.
T Q And who was that?
8 ‘ A That was Sgueaky.
9 | - And I can only think about one time when she

10 didn*t, when I called.
n o Q All right. WNow, when we broke for lunch, you said
12 | that the last time that you saw Shorty was the day before you

13 | ang other membexs of the Family went to the Barker-Meyers

8a fol
. ¥ | Ranch area.
® .
s
* 16

18
19
20
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Now, on this day -~ the day before you went to
the desert -- how many times did you see Shorty that day?

« A . I gaye him dinner --

ty
\

ri , vy o- N 3

"MR. DENNY: I®Ll object to that as not responsive.
Move that it be stricken.

A i \ .

' MR. KAY: Oh, I think that's responsive, your Honor.

-,ﬁﬁhatisfthé time she saw him.

MR. DENNY: She can state how many times,
THE COURT: All right. The --
MR. KAY: Well, your Honox =~-
THE COURT: -~ answer is stricken, and --
Q BY MR. KAY: All right. First, Barbara --
THE COURT: You may shtart over.
Q BY MR, KAY: =~ the tiumber of times.
A Just a minute. Let me tally it up.
(Pause in the proceedings.)

Around four or five times.

Q A1l right. And were was it that you saw Shorty on
this day?
A I saw him by George's house. I saw him standing

around the boardwalk a couple of times, and I saw him when I
gave him dinner.
o} Now, when you gave him dinner, did you exchange

some words with him?

a Yes. |
Q wouldyou call what you had with him a conversation?
A Just -- well, he just -~ do you want me to teil

you what he said?
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'
F

Q Well, yes. What did he say, and what did you say?
MR. DENNY: I'll object to that as calling for hearsay.

" MR. KAY: We are not offering it for the truth of the

. métter agserted; just the fact that there were some words

exchanged between the two.

; /¢ THE'COURT: . Between who?
. S .' i 3

MR. KAY: Between ~-

L]

a.- A‘ ‘!“‘ j )
«w o) THE COURT: Orx between whom?
MR. KAY: -- this witness and Shorty Shea, the last day

o,

she saw him, when she served him dinner.

We are not offering it for the truth of the matter.

THE COURT: For what purpose is it offered?

MR, KAY: It's just for the fact that there was a con-
vergation -=- some words exchangad between the two -- where she
heard him speak.

THE COURT: Very well. The Court overrules the objec~
tion.

Q BY MR, KAY: What did you hear?

THE COURT: Just a moment.

MR. DENNY: Your Honor, I have no objection —-

THE COURT: I'll sustain the objection.

MR, DENNY: I have no objection, your Honor, if it is
admitted simply for the fact of what was said, and not for the
truth of the matter asserted.

MR. KAY: Yeah, that’s all we are offering it for.

THE COURT: For the fagt of whaf was said? DO you mean
to show --

MR. DENNY: Just simply show that something was said.
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THE COURT: Something was said? All right.

Q BY MR, KAY: ALl right. Then, would you ~-

THE COURT: Then, ladies and gentlemen, with that
stipulation that it's received not to show the truth of the

- matter, but simply to ghow that there was a gonversation be~

tween this witness and Mr., Shea, this will be admitted.
Q BY MR. KAY: All right. Ang what did you say, and
what did Shorty say?

0T ' :f:*'
& .. He cdomplained about the amount of meat, and wanted

vy,

to know if there was more. And I said there was no more.

?’11"

N+ S iﬁhﬁs was while you were serving him dinner?
P sA‘ ’ xes' ¥
Y N ,_f " o X
Q All right. So you wouldn't really characterize

that as a conversation?

A No.

Q . Where did you spend the night, that night, after
you gerved Shorty dinner?

A In the parachute room.

Q If you would, Miss Hoyt, step down for a minute?

| Maybe you can take that hand-microphone., and I have here

People®s 93, the big aerial photograph, including the Spahn
Ranch area.

Here's Spahn Ranch right down here (indicating).
Now, can you point out to the ladies and gentlémen approxi-

mately where the parachute room is?

A Oh —=— right in here (indicating).
Q Now, is that where there is a "P," a red "P"?
2 Tt *ooks like a "R" to me.
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Q Well --
| THE COURT: Miss Hoyt, so that the jurors on the end can
see, would you step back?

THE WITNESS: (Indicating on the photograph.)

MR, KAY: It appears 9. close examination that it's
probably a "P," although it's not very well -- itfs not very
well written.

So that the parachute room would be right below
where that letter is, whether it's a "P" or a "R"?
Q Is that right?
A Yes.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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8b-1 1 Q All right. So, are the trees covering it ap
. 2 | there ==
. 3 A Yes.
4 Q -- on this photograph?
* 5 A Yes.
» 6 Q All right, You may resume the stand, Thank
7 you.
g | Now, approximately what £ime did you go to the
i ————— —— o - —
9 parachute room that evening_?‘_m ‘
10 | TA B don*t know what time it wag, but it had been
1 dark for a long time. B o T
12 Q Very well. Now, before you went to the parachute
ap— Py T
13 room, did you have any occasion to notice the amount Of ==
. " 'rTi the condition of the moon that night?
® s T Yes. T
s .o Lt .
* 16 ; ) And how would you describe the moon?
) - . S A It was very bright. I think it was a full moon.
187 17 Q Now, 1if yohmﬁérénétaﬂding on that night -- if |
RS LI A ?you.Were standing - could you step down here again a minute?
o |7 gy showing you People's 29.
21 ?f C pr, j4£ you were standing in front of the board- |
2 walk area here (indicating), with your back to the boardwalk
28 rﬁhere.would the ‘mobn’ be in the gky, when you saw it?
24 A Behind you.
¥ o R
: Bt Q Behind you?
M"
£ % A Yes.,
N ——TT
. 2 Q So in other words, it would be 1like behind the
%8 buildings and the mountains (indicating)?
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A Yesh. Up like here (indicating). 1It would be
behind that, about this =- )
Q Behind the buildings and the mountains; is that

right?

A Yes.

Q And when you say "up there," you are pointing at
about the middle of this aerial photograph?

A Well --

THE COURT: Use“the microphone, would you?
THE WIINESS: It was -~ yegh, it was behind me,

4 oyl

S ) BY MR, KAY: All right. It was behind you where?

H
Was it like straight up, or to the gide?

A Ulg - :l.ﬁ I weére standing like this, it would be

- 1i”ke that (in&it:ating)

- THE CQUR-,']?; JlHold your microphone up, please,
"A",THE'W-ITNE:S'S:' It would be sbout like that, at an angle
up behind me, (ingi.cating).
Q BY HR RAY: Thank you, You may resume the
stand.,

Now, after you went to the parachute room that
M o

—

evening -~ was there anyone in the parachute room with you?

Mvr i - . _—
A No.
—’)
Q Can you describe the parachute roon for us? -
o—— — SR —— '
A An old wrecked up tra:l.ler,
N——— e e !
Q How d:l.d :Lt get the name the parachute room?
A Uh ==

MR. DENNY: I'll object to that as irrelevant and
immaterial.
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THE COURT: Sustained.

Q BY MR. KAY: Now, after you went to the parachute |
room that night, di mg,ggggthing unusual happen?
A Yes.
R
D, Q And was anyone with you when this unusual event

P ST T = T =

took place.
WM

A No.
TN,
.~ . Q@ . Would you pleass describe to the ladies and

,oF W”*———-——— g,

e R

- gentlemen Of the,;ury'what the unusual event was?

e N

.A : .1 had just gotten into bed and I heard a scream,

‘!-g-_\-—r-
and I Sat up. And for a minute, there wasn't any sound and _

rso I .thought, MWell; maybe I imagined ie, "

; m———

 And I laid back down again. And then the scream-

ing started again, and it kept going and going and 3oing for

a long time, —
o Q And do you know who it wasg that was. screaming?
A It was Shoriy. o T
W

Q Now, could you tell the direction of where the
screams were coming from?

Well, let me ask you this: Did the screams.

i

sound like they were close to you or far away?
-~ S—

A They sounded pretty far away.
2} All right. Did you have any idea of which

direction they were coming from?
A Down the creek, toward the outlaw shacks. Just

in that direction.. ...

o Y

Q All right. Would you step down again here to
the serial photograph, People's 937
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. L.
. - L
: ; {‘, ty _"‘ A -3 :‘- oh!:_ 4

Now, 1f you will point out on this what direction

the screams soundéd to you like they were coming from?

A ° Down here, in this way (indicating),

THE COURT: For the record, would you indicate -~

MR. DENNY: Again, I wonder if the Court could instruct
the witness to spegk into the microphone when she!'s away
from the stand,

,<;?HE COURT: What was your last remark?

s ¢ THE WITNESS: That it was off here (indicating).

Q BY MR. KAY: Right. Barbara,ﬁllm going to give

-.Q., 1 %hqcked you again, huh? A shocking experience.
A1l right.
H"§;qualc?gld you write on here =-- put a "s" from
the general area where you heard the screams coming from?
Put a large "s".
A I've got to get where I am first,
Q All right. Orient yourself,
A Well, letts see.
Well, it was coming from this direction down
here (indicating).
‘Q -Okay; You may resume the atand.
MR, DENNY: Has the "direction down here" been marked
on the map?
MR. KAY: Yes, she has put a "S§".
MR. DENNY: 1It's been identified? Okay.
MR, KAY: VYes. Marked with an "5," a large "S."
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3

-

Q Approximately how many screams did you hear,
Barbara?
A I don*t know. Many.

Q Approximately how long did the screams last?
A Well, it seemed like a really long time, 80 I
really couldntt accurately tell you. It probably wasn't
a real long time, though, but it just seemed like it.
) It seemed to you like it was a long time?
A Yes.

. Q How would you characterize those screams that you :
hehqﬂ?. _
= A They were loud., And they were painful, and they
were the same kind that - you know, those horror movies
when ‘the 1@dy is séreaming, that kind of scream?

| W211 it was like that.
" QQ, Naw, what did you do in the parachute room,

g
.'\ 1‘? B

when.ycu heard these screams?

A. 54 loqkad out the window.

Q All right. Did you see anything?

A Uh == I could only see how light it was. And
Isaw these leaves that was on the screen, but ; éouldn*t see
anything worth telling of.

Q Well, was there a tree branch that covered up
that window?

A Yes.. = 4

MR, DENNY: 1I'll object to that as Ieadingfan&
Sugg¢3tive, and move that thée answer be stricken.

THE COURT: Sustained. 1It's stricken.
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Q BY MR. KAY: Well, is there anything that covers

up the window there from the parachute room?

A Yesh, I believe there is.

Q what is that?

A Trees.

Q Now, digd that -- did the event that you heard the

screams, did that upset you?

A Yes.

Q Were you able to go back to sleep right away?
A No,

Q Did you go to sleep at all that night?

a Yes.

Q And where did you go to sleep in the parachute

room after you heard the scream?

A On the floor.
Q Allrright. And why did you do that?
A I was scared.
- Q Where on the f£lLodr did you sleep?
B a By the bed.
Q Now, ie there any doubt at all in your mind

_that it was Shoriy that you heard screaming?
f. T T
: L

f :
e ! -~ « v
“ ~ .
RSN A .1 NO. .
. H ' s
. ' < . o

+

f_mé;ésk yoh3Ehisz Do you know who Stephanie Schram is?

“ AN . - A ~ . Y'egc
d ' Afﬁex you got back from Olancha, 4diq you see

Lo

Mr. Manson and Mies Schram together in a police car?

A Yes,

| Q , After you got back from Olancha -~ well, first let
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Q All right. And how many -- how many days after

| you got back from Olancha did you see this?

A Homm ==

Q Approximately?
A A few days, not very long.
Q All right. AaAnd where wexre you when you saw

Mr. Manson ang Miss Schram in the police car?

A On the bodrdwalk.

Q All right. And where did you see this police car
go?

A It came out from the road from the back house and

went across the yard and out the driveway.

Q Now, sometime after that, did Mr. Manson return to

the Spahn Ranch?

A Yes.

Q Approximately how long?

A Not very long, a@bout a day or two.

Q All right. And in relation -- when was it in

relation to the time that Mr. Manson refiirned to Spahn Ranch ~-

well, let me ask you this: was it before or after Mr. Manson

~ returned to Spahn Ranch that you heard the screams?

A After.
Q How long after Mr. Manson returned to Spahn Ranch

(wag-it that you heard the screams?
LI L 1

'

© a ok very long. A few days.

. . MR.- KAY: Excuse me, your Honor, I have to find a

. i

- photograph here.

fiaig' Now, the next -~ well, do you have any idea about
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the time it was that you heard the screams at night?
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.'¥

L

A It was late.
g In relation to midnight, do you have any idea?
A I suppose it would be around midnight, but I have |

no way ¢f knowing for sure.

Q Did you have a watch or anything like that?
A No,
Q Okay. Did anybody in the Pamily have watches

or calendars?

A No.

Q Calendars?

A No.

Q Now, the morning after you heard the screams or

if you heard them after midnight, the same niorning, dia you
have occ¢asion to see Gypsy?
A Yes.
Q I show you Feople®s 51.
Do you recognize this as Gypsy?
A Yes.
(Wwhereupbn, Mr. Manzella walked in front of the
jury displaying the photograph.)
Q BY MR. KAY: Did you have a discussion with
Gypsy about the screams you'd heaxrd the night before?
« A I asked her if she ~-
MR. DENNY: Just a moment, that's a yes or no question,
I*11 object to anything other than yes or no.
St ix\THE~wiTNESS= Yes.
o ‘R B :ﬁY MR, KAY: What did you say and what did she
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,‘sagz

;HR. DENNY: It11 object as hearsay.
THE COURT: Do you want to approach the bench.,
(Whereupon, the following proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the heaxing of
the jurys:)

THE COURT: Okay, what's the People's theory for
offering the statement?

MR. KAY: All right, itfs —-

MR, DENNY: Not for the truth of the matter, but just
it was said.

MR. KAY: Obviously not for the truth of the matter
because Gypsy said no, she didn'’t hear them, but the credi~
bility of the witness, the fact she did hear the screams at
night and she did discuss it with somebody the next day.

In other words, you*d kind of wonder about it if
she didn't say anything at all about the screams she heard.
But the first thing in the morning --

THE COURT: The thing is, she may never even be cross
examined.

MR. DENNY: And how's hexr credibility helped by her
stating she told somebody else zbout it when her whole
credibility is in issue and it is a self-serving statement.

TEN COURT: I think it is premature to offer it at this
point.

MR, XKAY: All right, I*ll wait until redirect. Thank

{whereupon, the following proceedings were had in

g ::‘ - CieloDrive.cOmARCHIVES
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='épen’gourt'withih‘£he presence and hearing of the jury:)
‘ ?HE COURT: I*1l sustain the objection.
‘MR, KAY: Oh, I got a shock, boo.

- ivf @y : Now, Miss Hoyt, sometime in the afternocon of the

day after you heard the screams, did you go down to the
creek area in Spahn'*s Ranch?

A Yes.

Q 21l right. 2and is the creek area the area you
pointed out that's behind the buildings at Spahn Ranch?

A Yes.
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 ereek, we wereé kind of all over in that general area. But

Q Well, just to be sure, maybe I'd better -- could
you step down again and just for the jury could you point out
the whole creek area again, hHow it goes?

Well, there's a little tag that says "Creek"
there,

A You can't really see it, but it just runs behind
the ranch.

Q A1l right. You notice on the aerial photograph
there appears to be a& thicker clump of trees running behind

the ranch. .
Is that all the creek area?
Yes.
Q Thank you, you can resume the stand.
.‘Qg. Now, whereabouts in the creek area did you go?

Because it does stretch out a long ways.

A Uh -~ well, that day when I went down to the

-

-

this part was -

3

_gi{Q,?g‘éﬁéﬁ@d it help you to point it out on the aerial

Lpﬁotog;égh? ’
. A giﬁ%ﬁai
Q All right.
A It was right about behind where the stables were

or where the barn was.
Q Well, maybe I'd better have you point this out.
A ALl right.
Q We'll have it in green this time,

And then, tould you mark where =~-
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Q.
, "‘, A ‘Dgnny was there,
1 P Q‘,t

A

A Quch.

a) Sorry.

Could you mark on here where approximately you
went bf putting your initials "BH"?

A 1t would either be from over here (indicating)
to over there (indicating). ‘

Q weii, write yéur initials big so you ¢an cover
approximately the whole area.

THE CbURT: Again, if you are going to talk, use that
microphone, .

MR, KAY: May the record reflect that the witness has’
complied by putting a large "BH" with a green felt marking
pen?

THE COURT: So ordered.

MR, KAY: On Peoplets 93,

THE COURT: Yes, the record may so show,

Q BY MR, KAY; I might suggest the next time, if
you have to mark something -~

A I thought of it.
f} Q -= you pick up the felt pen and I won't give you
] How, when you were down in this area that you
haﬁe initialed on quple's 93, did you see anyone else there?
A ‘ Yea.

RE)

CL All right., Who did you see?

L3
: A
4

Now, Danny is Danny DeCarlo?
Danny is Dan DeCarlo,.
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Okay.

Ritty Lutesinger and I and Charlie.
And were there any children down there?
Dannyts son.

Whatts his son's name?

Dennis. Hets about two years old,

O P o o P o

Do you remembér when in the afternoon this was?

A Uh, this was ~= it was getting cooler. It was
lgte afternoon or early evening, very early evening,

Q Now, when you were down at the creek area, where
you described on People*s 93, did you overhear a conversation
between Charles Manson and Danny DeCarlo about Shorty?

A Yes.

Q Would you please tell the ladies and gentlemen
of the jury what you heard?

MR. DENNY: I'll object, and may we approach the bench,
your Honor, on the grounds of hearsay and certain other
grounds I would like to enunciate at the bench?

THE COURT: Yes, you may.

(Whereupon, the following proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the
hearing of the jury:)

. % MR. DENNY: Your Honor, we're in some measure back to
éhe issue that we discussed at such great length --

THE COURT: Yes.

MR DENNY ﬁ--fiesterday.

A However, this particular igsue, I think, i5 a
great deal different in that yesterday Mr. Manzella made a

CieloDrive.comARCHIVES
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. . E " 4‘: I ’}. :.’ . '
. particular point: of the fact that as to the conversation

| Shorty went to San Francilsco, et cetera, that they were not

there sought to be introduced through Mr. Swartz, that is that

seeking to introduce it for the truth of the matter, that
they were not seeking to introduce it by way of admission
ot confession, but that they were gimply introducing it as
a. verbal act in furtherance of the congpiracy. And I think
the Court's ruling was much based on that; much based on the
ruling of Dutton vs. Evans, at least as far as Mr. Manzella's
position was concérned, That they were not in this case
seeking to introduce an admission or a confession.

Now, obviously in this case they're seeking to
introduce an admission of Mr, Manson.

THE COURT: What are you seeking to introduce?

MR. DENNY: Well, I'm sure they!re introducing the
game statement purportedly made by Manson to DeCarlo which
appears on 6958 of the Manson transcript, and that is:

"Charlie told Danny, he said, 'Shorty
comnitted suicide with a little help from us., And
we buried him under some leaves.' Wait. They cut
him up in nine pieces and buried him under some
leaves.

"And then he pointed down the creek
like that (indicating), with his thumb over his
shoulder. ‘ “

"And then he asked Danny If lye or lime
would get rid of the body; and Danny said lye would

_pregerve it, and lime would -- no, wait; lye would

CieloDrive.cCOMARCHIVES
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]

MY

THE COURT: All right.

geg rid of it and lime would preserve it -- or

. somethings

Yo

could get'some lye.,"

"And then Charlie asked him where he

Now, obviously that is an admission.
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| THE COURT:

MR. DENNY: And it is an admission by ~- it is an

admission by Charles Manson.

: };'n‘TﬁE QOQsz -People.

LI 4 '

How would this come in under your theoxy?

4 v L MR{ MANZELLA: Our theory is the same as it was for

Manson®s statement to Swartz, that it is an act of a ¢o-

- et . ' .
1-cohepirator- daring the course of the congpiragy, asking DeCarlo

about getting lye and how do you get rid of the bedy, lye or

} lime, where can I get some lye,

THE COURT: That part of the statement could conceivably

be received.
How about the dther parts?
Couldn®t -~ that could conceivably be received

under the same theory.

MR. MANZELLA: Yes, your Honop, that's the theory under

| which the People are ofifering ik, under the same theory we're

offering it under yesterday.

THE COURT; How about the othexr parts of the conversa-
tion; we had cut him up. into nine pieces and scatteréed him
down the creek. ,

MR. DENNY: And, also, that Shorty commiti:zd suicide
with 2 little help from us.

I would sustain the objection to th:t part of it,

MR. KAY: 1'd ask at this time if your Honor i=m

Okay.
going to divide up the statement, if we cpuld have a recess
so that I ¢ould talk to Miss Hoyt about not putiing in the
whole thing. I hate to do it in front of the jury. It looks

bad if I walk up to her.
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4

THE COURT: Probably best you do that and explain to her

very thoroughly that she®s not to state the full conversation.

1

“ ; I'ER. KAY: Well -

MR, DENNY: Well, obviously I still object to the use

of any of this on the grounds stated yesterday.
;) L H

v R JAnd in addition, I obviously ~-

14
3

rTﬁE COURT: Well, the Court finds that there is a prima

“,fa"_cié"evidéi‘xce af the congpiracy and the Court believes that

under  the CaLigornia cases that this question should be

ultimately left to the jury. And the court will instruct,

ag it failed to instruet, I think, when you raised the
objection this morning thet it is offered not for the truth of
the matter but as part of conspiracy, if the jury does f£ind
there is a conspiracy, and I*ll give the same instruction I
gave them yesteéerday.
MR. DENNY: Well, then, your Honor, I am perplexed at
how the Court it going to instruct this jury on the ==
THE COURT: Well, you will have to remain perplexed until
you hear me. I will give the same instrucdtion I gave them
yesterday. I'll take a sghort recess.
MR. KAY: Thank you.
{(whereupon, the followlng proceedings were had in
open court within the presence and hearing of the jury:)
THE COURT: The Court will take a short reaesé; ladies
and gentlemen.
During the recéss you are obliged not to converse
amongst yourselves, nor with anyone else, nor permit anyone

to converse with you on any subject connected with this
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matter, noxr form or express any opinion on it until it is
finally submitted to you.
Miss Hoyt, would you wait just a moment.
(whereupon, the following proceedings were had
,'at the bench among Court and counsel, oubtside the hearing of
‘the jurys:) .
MR. DENNY: I astill would like Mr. Manzella here s0 I

can make a statement or a guestion,

PHE CQURE:, Well, I'1l catch it when I get back.

(Short recess.)
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THE COURT: Are you squsred away with your witness now,

'i.:Hr.. ‘Kayz “.. J ", o4 =

L

HRL‘KAY:"Yéé,i}our Honor. We are ready to proceed.
&;j MR. DENNYg Your Honor, I stole your CALJIC, expecting |
that I would flnd the imstruction 624 that the Court did

' give yesterday, and ~- in conjunction with the other

testimony, but apparently referring to the pocket part,
because 624 isn't here.

Your Honor, I don't mean to be disrespectful of
the Court or the judicial processes here, when I voiced my
question at the end of the last session,

But I am very serious in broaching this to the
Court. And that is: How 1s it going to be possible, in any
instruction at the close of this case, to instruct this
jury thaet, 1f you find that there was a separate and distinct |
conspiracy to conceal, separate and apart from the main
conspiracy, then you may consider this evidence.

If, however, you find that this was all part of
one conspiracy, to murder and conceal, thén you may consider
this evidence.

I think it's too fine a distinction, frankly,
for a lay jury.

THE COURT: The Couxt does not believe it will be,

We have discussed that before in chambers. Let's
proceed,

Are you ready?

MR, KAY: We're ready.
MR, DENNY: Well, your Homor, I wonder, before the jury
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10-2 . comes in, if we can determine what this witness is going to
. 9 sa*y‘ Eeforehand? Because if theret!s any slip, itfs certainly
| s | grounds for mistrial, after two months of trial.
Ty | :4. MR, KAY: There!'s not going to be any slip. She under-
2. L iatands. ‘ o ) o
. 6 ) MR,, DENNY Well, I think it's worth two minutes, your
T Hond:!;. e :,
. ‘I'HE c]:ofm-‘ I think it is.
o |t NRERERREA EE xigﬁt.. Go ghead and pose the question you
10 anticipate posing to her.
1 MR, KAY: All right, Okay.
12 Q Barbara, what was the conversation --
B | Is it reflected that this is out of the presence
) 14 | of the jury?
.:‘ 15 THE COURT: Yes. The jury is not ~- has dot yet
3 16 re~enteéred the room.
r o : Would you hold them -=-
1B | THE BAILIFF: Yes. They're in the hall.
19 THE COURT: == Mr. Kuczera, hold them ocutside?
20 |- Fine. Go ahead.
21 Q BY MR, KAY: Barbara, what was the conversation

22 that you heard between Mr. Manson and Mr. DeCarlo, down in

23 the creek area?

24 A Uh -~ Charlie asked Danny where he could get some
; 25 lye or lime -~ well, first, hessked him whetbexr lye or lime
1 26 | would get rid of the body, And Danny said that lye would get
. 2t | rid of it, and lime ﬁould preserve it,
o8

. And then Dan =~ Charlie asked Danny where he could
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ggquq-ﬂonor.

get some lye.
Q All right. And did he say whose body?
A Well, he said that =- he said "his body,"” but he

said "Shorty" in the preceding sentences.

I
[l

© @ ALl right.
MR, DENNY: That's just exactly what I was afraid of,

N »
t 3’1 M

f'szE QbURf}ﬂ ibufére not going to ask her that question.
ok H@{ $A¥{3.§211, I think that it would be unfair to the
prosecution rot to have her state that they were talking
f!h?p? Shprﬁy.é Certainly, she understands she is not to bring
tout any-of‘thé pfior things about, "Shorty committed suicide
with a little help from us," and they cut him up in nine
pleces and buried him under some leaves.
However, since they did talk about Shorty, it
wgqld be unfair to us Just to have her say "the body."”
THE COURT: It would be unfair to the defendant to put
that statement in, unless it comes in some way or another,
~under the law. And I don't see that an admission of Mr.
Manson's could come in.
MR, DENNY: Well -=
THE COURT: All right. The Court would permit her to
testify that Manson stated that -~ or posed a question, put
& question to Mr. DeCarlo, "Does lye or lime get rid of a
body?"
MR, DENNY: Yas, "a body,"
MR, KAY: No, "the body." She said, "the body."
MR, DENNY: I krow she said, "the body," and that then
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is ¢learly an implied admission.
THE WITNESS:
THE COURT:
THE WITNESS:
THE COURT: She his a question.
MR, KAY: All right.

THE WITNESS:
~ "ﬂm. KAY: Well, here, wait a minute, Barbara.

I have a question.
All right.

I just wanted to =~

Put your question to Mr. Kay.

I just wanted --
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§ Al

AR

(Whereupeon, a discussion Off the reécord ensued at
the witness stand between the witness and Mr. Kay.)

THE COURT: 8o I will not let the Puople put any
referénce into the record to the effect that it is Mr. Shea's
body they were talking #bout, because that comes from the
admission that Manson made in the previous sentences, as I
understand it.

MR. KAY: Well, that®s true. It doee come from the
pfevious sentences.

THE COURT: All right. Well, it®s obvioualy hearsay.
It cannot come .in._
| "ﬁﬁi'xafs Thank you. Do you understand that, Barbara?
- {THE WIINESS: Yes.

P
i

THE:COURT: Okay. So, let'®s rehearse it once more,

. 'MR..¥AY¢ Okay. Well, I think that the witness did state
it right. I mean, I was the one that wanted -~ that asked her
whose body --

MR. DENNY: Well, agaln, yout Honor -~

THE COURT: The Court doesn't dispute that.

MR. KAY: All right.

THE COURT: But your wishes are not ruling here, -~

MR. KAY: Okay.

THE COURT: == £0 ==

Q BY MR. KAY: Miss Hoyt, would you pleéase restate
the conversation, as you are going to tell it to the jury?
A Charlie asked Danny if lye or lime would get rid

of the body, and Damny said that lye would get rid of ik, and

lime would preserve it.
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RS THE COURT: Is that what was saild?
Az |

"‘ ¥ ‘o v 4 N 4 . . .
':If’we_arg going to 'sanitize this, to keep out an admission,

that. Aranda-Bruton deals with reference to co-defendants.

And then Charlie asked where he could get some

lye.

MR. DENNY: VYouxr Honor, again, I would object to the use
of "the bhody" ~-

THE WITNESS: That®s what he said.

MR. DENNY: -~ as being an implicit admission.

MR, KAY: Well, there's no relation to any body.

MR. DENNY: Well, your Honoxr -~

THE CQURT: Well, the Court would permit that.

MR. DENNY: Your Honor, it's just like ~=-

THE WITNESS: That's what was said.

MR. DENNY: Your Honor, it's just like Aranda~Bruton.
.then you have to kéép out implied admission.

j_ﬂ MRéJMH&ZELLA: No. Aranda—Bruton doesn®t deal with
PRI Ty
"'MR. DENNY: wWell, analogizing -=-

MR. MANZELLA: Well, there*s no analogy in the gase.

MR. DENNY: Well, thexe®s certainly an analogy here,
which is a unique situation, of & confession by Manson, and then
a statement, which the Court says is in furtherance of the
conspiracy, of & verbal act -~ which goes back to the
‘confession in the use of the term "the body."

Now, it would certainly -- if we are going to —-

if we are sanitizing it to get out the element of confession ox
admission, it seems to me you have to do it properly and

completely.
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i

g

We've already decimated it somewhat, and I think
properly 80, if you are not going to kick the whole thing ouk.
But then, you should do the job properly. .

And the statement would then properly be: "Would
lye or lime get rid of a body?"

And if you say "the body," you have just as much
as put right back in the implied admission of Mr. Manson -~
not the implied admission, but the confession of Mr. Manson.

THE COURT: The People? I can't see that it's too
important,
MR: DENNY: Your Honor, it's criticalq A body" is
2 great deal different, in general, than "the body” in
1particular. And ohviously, this is being sought to be used
, ﬁ&-the People to refer to "the body" of Shorty Shea. And if
they get u§ and argue to the jury, they're certainly going to
be arguing that this is what they're talking about.
ER MANZELLA* We are going to argue that way anyway.

..-That'a not determinative.

\THE COURT: Isn*t it the People's theory —- and it's

] the same theony that was spoken of yesterday, and the theory

under which the Court admitted the other verbal efforts at
concealing -- isn®t the People's theory that this inquiry as
to whether lye or lime would dispose of the body was something
that was uttered in the course of the conspiracy to kill and
to hide the body of Shorty Shea?

MR, DENNY: I assume it may be. But hasn't the Court
said -+ and didn't the People get --

THE COURT: And therefore, wouldn't 1t be binding on a
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co-congpirator, if their theory is correct?
MR, DENNY: Well, your Honor, presumably the Court made

its ruling,and the People argued s0 strenuously and vehémently

yesterday that there was no admission or confession attached

to that particular statement; that it was purely, in effect,

a verbal éct: that there were no overtones of admission or

confession; that it wasn’t sought to be used to prove the

truth of the matter; but indeed, guite the opposite.
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10b-1 1 THE COQURT: Did the Court say there were mno overtones
. 2 | of admission or confession?
. 3 | MR, DENNY:! Well, thatts what the People contended.
s | MR, MANZELLA: No.
x 5 MR, DENNY: Now, I don't know ~-

i
=)

MR. MANZELLA: Well; we do contend it, but we submit

7 that that's not important.

8 MR, DENNY: Well, all of a sudden, it becomes very

9 uni.mportant. I don't know why they spent 15 minutes arguing
10 on. it yesterday, to get the Court to rule as it did, and then
u |, 3in this particular instance == )

;' 2 f THE GOURT: The portion of the statement, as the witness
'13, I \henard i,t, the Gourt will allow in, as she's just stated it.

778 A And I will-évertule your objection to -- I'1l

Laf

15 overrule you:: motion, as 1 suppose it is ~~ to change the

:74"

16 | word:lng ‘from’ “the" to "a" body,

. w | ... MR, RAY:{ "Then we are ready to proceed,
18 MR, DENNY: Well, your Homor, I do hope that the Court
19 will caiition this witness, and caution Mr. Kay aglso, that =--
20 THE COURT: I dom't think Mr. Kay needs to be cautioned.
2 He understands it.
z MR. KAY: And I thionk the witness does, too.
2 THE COURT: Do you understand that --

24 THE WITNESS: Yes.

S .

% THE COURT: =~ you are to follow the ~=- your counsel's

% instructions and the Courtts inmstructions, and you are only

.

s . 1 to report that part of the conversation which you!ve just

2 said?
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Jjurors are all present. The defendant is present with

counsel,

a second.

men of the jury the conversation that you overheard in the
creek area between Mr. Manson and Mr, DeCarlc, on the day

after you heard the screams?

lime would get¢}idmof the‘body, and Danny said that lye

would get rid of it, and lime would preserve it.

some lye.

| THE COURT: Ladies and gentlemen, any evidence of a
statement made by Mr. Manson shall not be considered by you
against Mr. Davis, unless you shall first determine, from

other independent evidence, that at the time the statement

THE WITNESS: Yes.
THE COURT: Do you understand that?
THE WITNESS: Yes.
THE COURT: About the lime or lye?
THE WITNESS: Yes.
THE COURT: Then let's proceed.
(Pause in the proceedings while the jury
filed into the courtroom.)

THE COURT: All right. The record will show the

We are ready to proceed.
MR, KAY: Thank you.
Q Miss Hoyt, would you please =-- I'll hold up just

Would you please relate to the ladies and gentle-

A Charlie Manson asked Danny DeCarlo if lye or

And then Charlie asked Danny where he could get
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10b=3 wag made a conspiracy to commit a crime existed; and unless
. \ you shall further determine that the statemeénts were made
vwhile Mr. Manson was participating in the congpiracy, and
before or during the time Mr. Davis was participating --

¥ and before or during that time, Mr. Davis was participating

in the conspiracy;

<o
=]

And finally, that such statement was made in
furtherance of the objectives of that conspiracy.
9 Q BY MR, KAY: Miss Hoyt, did either you or Kitty
Lutesinger join in that conversation?
A No.

10

11
2 | Q Now; that -- that evening, did you and some other

i3 | members of the Manson Family go some place?

14 A Yes.
" ’ 15 Q And where did you go?
N 16 A We left for Death Valley.
. 7 Q Okay. And who did you go with?
G m A Cherlie -
; 19 1;, Q- Ch;rlia I:I’?féon?

20 A Yes. Brenda.
21 L Q, ’ 'iBfrfe't'i‘da McCann?
22 ) ,A Yeé_._ .
2 Lo Q v i‘.s that Brenda McCann in the back of the courtroom

24 there (indicating)?

i 25 A Yes. _Kitty Lutesinger; Ruth Morehouse; Sherry
26 Cooper; Dianne Lake; and myself.

) ‘3 a7 Q And where did you go in Death Valley?

. 28 ‘ MR, DENNY: Excuse me, your Honor., I'm sorry. Could
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T have those names read back by the raporter?

THE COURT:

Mr. Williams, please?

(Whereupon the record was read by the reporter

as foliowa :.

“Charlie Manson; Brenda McCann; Kitty

Lutesinger; Ruth Morehouse; Sherry Gooper; Dianme

Lake; and myself.")

Q
go?

Ranch?
A
Q

BY :MR. KAY: Now, where in Death Valley did you

To Barl_‘:er"s Ranch,
All right. And are you familiar with the Meyexs

Yes.

And where's the Meyers Ranch located in relation

to the Barker Ramch?

A
Q

It's a half a mile behind it.
All right. And once you got up to the desert,

did you spend time at both places?

Yes.
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spend --

A

Q
A
Q

What about other members of the Family? Did they

Yes.
-- sbme time at both places?
Yaeg,

All right. A2And when you were up there, did you

see Danny DeCarlo?

A

Q
A

Yes.
All zight. 2nd --

Oh. Danny and Bruce went, too, in another car.

forgot about thei.

leave?
i ;x

s

'y

up, top, other tha? the ones you've named?

o x O P O ¥ O O

I oI Y D

-
]

*

At the same time that you went?

Yés. But they went in ancther car. 8o did Tex.
And when you say Tex, do you mean Tex Watson?
Yesg. |

And Bruce is the defendant Bruce Davis?

Yes.

And Danny is Danny DeCarlo?

Yes.,

Now, after you got up there, 4did Danny DeCarlo

Yes.
And did he return sometime later?

Yes.

A'al t

‘iaépﬁbiimétely how long was he gone?

A couple of days.

Nﬁw} after you got up there, did other people come

13
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"fiadies and gentlemen of the jury who was present at this

A Yes.

And who were some Of the other people that came

up?
a Juan Flynn and Sadie.
Q fadie igs Susan Atkins?
A Susan Atkins.
Q anyone elsg¢ that you remembex?
A Well, after a.Whileg these two boys named

Zexo and Scott came up. I don'*t know their last names.

Q Okay.

A Oh, and Gypsy camée up with a guy named Gary
something. |

Q Now, directing your attention to Meyers Ranch,

do you recall a particular dinner at Meyers Ranch, at which,

amorg others, Danny DeCarlo and Juan Flynn were present?

- Yes.

Q And approximately how long after you got up.at the
Barker-Meyers Rancﬁ area did this particulax dinner take
place? o i ‘ o -
m

A About a week.

Q Now, using this dinner as a frame Of reference,

e ath il e

did Danny DeCarlo leave the desert and return between the

-y

time you first came there and that dinner?

Tm—
¥ oy = .

A Yes.
T e,
e Q All right. Barbara, would you please tell the
' r—rT i > iy

S ol _ o
dinner at Meyers Ranch?

W *

. < A+ Uh -~ charles Mangon, Juan Flynn, Bruce Davis,

i af S e s BRI

£

PRLEEN CieloDrive.comARCHIVES
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. .1". F3 . .}

" . j .

TekX Watson, Danny DeCarlo; and there were a lot of girls

sitting ardund.  'This was at the dining room table in Meyers
~ S ———————

Ranch. )
,M

S
S
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men you've named seated at the table?

. conversation among the men geated at the table who you've --

o . A. Yes.

;of'the -~ welI let me ask you this:

" @t " 'All right. Do you remember anyone talking

Q All right. Were the -~ was anyone other. than the

A No.
Q Where were the girls?
P s "
A We were on the couch and the chairs in the

1living room, ‘Which is actually the same room, but the table

weE~Sver in one cornex;ﬂw. ’
M

Q@ ALl right, "]7%

During that dinner, did you overhear any

who you've told us who they were, about Shorty Shea?
A Yes.
Q A1l right.
Did the defendant, Bruce Davis, participate in
that conversation?
A Yas.
MR. DENNY: Object to that and move that be stricken aa&

a comnclusion.
THE COURT: Sustained. That answer is stricken. 1\/
Q BY MR, KAY: All right. Did you hear Bruece
Dg&}égsay things during the conversation?

Q Would you please tell the ladies and gentlemen

. 3 '

th were the people that you heard talk besides

Bruce Davis? E

A Cherlie.

m—— T ot
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g
q »

21 |

—
besides Charlie and Bruce? {

S

A Not that I can think of. .

Q All right, Would you pleade relate to the ladies |

v e e et gttt st i 51 o]
and gentlemen of the jury what you heard Charlie say and what
- o ~ - s ——-—M
ay? -
- s ———— & A b——u—\
MR, DENNY: Object on hearsay and may we approach the

you heard Bruce 3

bench, your Honor?
THE COURT: Yes, you may, '

(Whereupon the following praceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the
hearing of the jury:)

MR, KAY: This wouldvbeAéur offer of proof.
MR, DENNY: May I have just a moment,; your Honor?
THE COURT: Yes, you may. |
MR, DENNY: Your Honmor, I brought the back-up material
here, but I think I can make the objection to the Court,
and then sustain it by the material that I brought with me.
THE COURT: First, before you make your objection,
the Court will state to you that it does find that thexe has
been a corpus delicti established.
MR. DENNY: Of what?
THE COURT: Of murder.
MR, DENNY: Of murdex?
i ,': *THE GOURT: Yes.
MR, DENNY: All right.

y o

Now, as the Court rules, we had a hearing on

TR

r . T
1Aranda=Bruton..: .

: TBEHCOUﬁTﬁ"Tﬁe Court likewise has, as it has told you,

ey

u IR CieloDrive.comARCH IV
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‘beliefs that there is sufficient evidence to establish

' conspiracy ﬁo murder.

MR, DENNY: This is gseparate and apart from that, your
Honor.

THE COURI: Yes.

MR. DENNY: Assuming for the sake or argument a corpus
delicti, both conspiracy and murder, I want to get to another
procedural and constitutional aspect here.

THE COURT: Go shead,

MR, DENNY: We made a motion to sever the deferidant
from Mr, Manson, and that motion was denled, as the Court
recalls. That motion was renewed a number of times and,
Finally, it had to go to the Supreme Court on a writ before
it was granted.

We also were forced, then, with the proposition
of having hearings on -- under Aranda and Bruton fo sanitize
statements on the suppogition ~-- until the Supreme Court
finally acted that --

THE COURT: We were going to proceed with joint trial.

MR, DENNY: They were going to be jointly tried.

At this hearing, I made the point and made it
rather vociferously I thought, that the statement that now
is going to be sought to be testified to by this witness fell
ého*: of admissibility under the Osuna doctrine because based
on what she had testified to in the Grand Jury hearing,
there was nothing to show that Bruce Davis, though preseat,

in ﬁgy way adopted the statement of Charles Manson.

THE COURT: I have here -~

CieloDrive.cOmMARCHIVES



|

-y

1lla fis,

L3

v

£

i

10

11

12

i3

14

15

16 |

17

18

19

20

21

22

23

26

27

5526

. i o P
.;.- ‘ e

‘7 MR. DENNY:

THé -Osuna --
i~} THE;COURT; =~ a statement of Barbara Hoyt taken on
May 20, 1971 ==

MR, DENNY:' Precisely. Precisely.

THE COURT: =~ by Mr. Manzella at Pierce College, and
it appears to me that judging from what they present here,
and what I remember My, Davis did join in the conversationm.

MR, DENNY: That's precisely my point, your Honor.
This statement, and it shows the date at which it was made,

. was taken after the Aranda-Bruton hearing, gt which time I

had objected to the use of the statements in evidence against
Bruce Davis. And the Court at that time on the statement that
Mr. Katz made, which was, in essence: Well, your Honor,
when we talked to this young lady she was a little bit
reluctant and reticent, and when she testified before the
Grand Jury, having already appeared in the -« this is not
what he said, but the facts are that she had already appeared
in the Tate<La Bilanca trial, and had been subjected to quite
a bit of cross-examination by both the prosecution and the
defense -~

MR, KAY: Not about what Mr. Davis said. He had nothing
to do with that trial. “

MR. DENNY: Quite so,.

She was hardly a reluctant -~

-
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*

MR; KEY.‘ That 8 not so. As a prosecutor on the Tate-

‘,.

LaBiancagcase, she dmd not want to testify. ©She was in fear of
hef lafe. Tb&& is, she had been taken to Hawaii by Ruth
M?xehougf and fed a hamburger with at least ten tabs of LSD in
it.and left for dead in the alley. 5She didn*t want anything
to do with it. But her mother talked her into it.

MR, DENNY: ALL right, S€tYiRg hat picture, Mr. Katz
said, "“Your Honor, I think you should give us the -opportunity
to see if perhaps her recollection is going to be a little
bit better now that we know what the People®s point is and give
us a chance to go out and talk to her and -

THE COURT: What is the basis of your motion?Petermine -

MR. DENNYza And sea if she _—

THE COURT: -~ the credibility at this time, and make a
ruling based on that judgment?

MR, DENNY: No, your Honoxr, that we are and have been
and will be, by the use of this *3%®¥. taken statement,
denied thé right of due process because of the fact that we
were forced into this Osuna doctrine bit. We were forced
into the business of sanitizing the statements under Aranda~
Bruton by being requized to be tried jointly. And it was only
after that hearing, where we had made the point, which we
could make now, if we had not been in that situation, and
the issue came up now, if we had not been required to
ganitize the statement, I would have ralsed the objection now
aﬁd the People would rot have had a chance to go squ;rying
to their witness and get additional information such as they

did on May 20, after =—-
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‘have just kepk guiet-and,waited until now.

forced to raise the issue before trial, I have been forced

| her into adding more things to her statement?

this would be an issue.

- noted at the time of the Aranda~Bruteon hearing, it would not havel

THE COURT: Well, were you apprised -- have you been
apprised beforesthe trial began of this statement?
MR. DENNY: Oh, certainly.
. THE COURT: May 20 statement?
i MR. DENNY: -Certainly I was. . There is nothing I can do
ébout it néw;‘ifﬂlhad not had to raise that issue in the
Aranda-Bruton hearing, because we were forced to be tried

together, if I Had not'had:tb raise that issue, then, I would

' THE COURT: what is the basis of your motion now?
MR, DENNY: The basis of my motion now is by having been

before trial --
THE CQURT: You gave the People =-
MR. DENNY: I gave the People ==
THE COURT: You gave the People the opportunity to coach

MR, DENNY: Precisely, which they could not have done if
ghe had testified consistent with her testimony at the Grand

Jury hearing, the People not having been previously advised that

Because under Osuna, under Osuna, as the Court

been admissible against Bruce Davis.

MR. KAY: I think Mr. Denny sells us short. He assumes:
we don‘t interview our witnesses.

MR, MANZELLA: I would just like to make two points.

Firet of all, we ralsed the 0Osuna doctrine, not

CieloDrive.comARCHIVES
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Mr. Denny. It was in my brief to the Court on the first
brief that I filed.

THE COURT: I remember.

MR. MANZELLA: I raised the Osuna problem.

Secondly, Barbara Hoyt wasn't coached.

MR. KAY: ' That's right.

THE %oﬁéTéj I assume that's fpr the jury’'s determina~
tion. p
MR. DESNY: Well, your Honor, it is for this Court to
determipﬁlfirst“on a 'due prqcéss‘i$sue as to whether it is
admissible at all. ‘

THE COURT: :The,céﬁrt doesnft find there is any abuse
from dué p;chss in ﬁh@s, gax from it. I don't think there
is any,~whééé§ér. -Thére'sibeeh ample opportunity for
discovery provided here ~—-

MR. DENNY: That's not the issue.

THE COURT: =- than in any other case.

MR. DEN&Y: That's not the issue. Disclosure is not the
issne. '

THE COURT: ‘You've been apprised of it., Tt is just
because of the timing'of your motion you believe this coach-
ing ococurred. That is ultimately a question of fact for the
jury.

But the Court does not believe that there's
any abuse of process, due process. Accordingly, the motion is
denied.

MR. KAY: ‘Thank you, your Honor.

MR. DENNY: 8So we have it clear what the motion is, your

CieloDrive.comARCHIVES,
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Honor —-
THE COURT: Your motion is ~-
MR. DENNY: == is to prohibit this witness from

testifying at all about this particular conversation, making it
admissible against Bruce Davis consistent with now her later
gotten testimony pursuant to the notice of the conversation

had on May 20, 1971.

CieloDrive.comARCHIVES




S T o T oo T *‘“goh__

5531
!

11b-1 THE COURT: Yes, all right, the Court denies the motion.

0 MR, KAY: Thank you, your Honor.

3 (Whereupon, the following proceedings were had

4 in open court within the presence and hearing of the

5 jury:)

6 Q BY MR. KAY: Miss Hoyt, directing your attention

7 to the last question I asked.

8 Would you please relate to the ladies and gentle-

9 men of the jury what you heard Mr, Manson‘say and what you ‘

10 heard Mr. Davis say at this dinner conversation at Meyers i

1 Ranch? ;

12 A Uh, Charlie said.that, uh -- let's see how he 1

13 put it.

14 That "We told Shorty that we wanted to show him

15 something and we took him for a ride in a dune buggy."

16 | And then, he said, they took him for a ride, they

7 | hit him in the head with a pipe, I think he said, I think he

18 said lead, but I'm not sure if he said lead.

19 And then, they started stabbing him, and stabbing

20 him, and stabbing him, and then he said he was real hard to
21 kill until they brought him to now,

22 Do you want me to put in the things that Bruce

23 said in the statement?
24 Q Yes, 1f you would.
2 A All right,

2 Well, he said that -- at the end, about the now

e part, uh -~

28 Q So far you've related what Manson said, is that

CieloDrive.cOmARCHIVES
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-

things like that, and agreedw

g

o

right?

A Yes.

'.

hard ﬁq kill until we brought him to now," he said, "Yeah,

Q All right’. o
Now, put in also what you heard Mr. Davis say,
A Well, he said =~ when he said, "He was pretty

L

~' whan we brought him ta now, Clem cut his head off."

o

R

y

et IR

him Charlie said Shorty asked, “Why, Charlie, why?" And
Charlie said, "Why? This is why, and I stabbed him again,"
Thatt's what he said.

and move that be stricken.

Manson saild that when Shorty got to now Clem cut his head
off, but that Mr. Davis gald, "Yeah, that was far out"?

!ipi.f’ And a coqple other times he said "fhah,“ and

A

i

And Bruce said "That was far out,

yonelJ

T —— ‘
And let's see, what else he said, ———————uo. | {

Oh, Shorty said, after they started stabbing

That's what Charlie said?

Yes.

Q
A
Q And did Bruce say anything to that?
A I believe he did.

Q Do you remember what he sald at that .point?

A I remember a couple times through he said "Yeah,"

MR, DENNY: Just a moment, I'll object as non-responsive|

Q BY MR. KAY: Miss Hoyt, -~
THE COURT: Excuse me just a minute, it is stricken.
Q BY MR, KAY: Miss Hoyt, you've told us that when.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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11ib=3 1| A "Yeah, that was pretty far out.”
. 2 | Q Other than that statement, would you tell us what
. 3 Mr, Davis said during the conversation at which points he
4 : said something, as far as you remembex?
: 5 | A Uh, well, he said ~- uh, when he said we were

‘.
-

stabbing him and stabbing him and things like that, Bruce
7 said "Yeah."

8 ) ) Q. And did you see Bruce's demeanor when he said +
° ';ﬁgt?; )
‘ ‘1‘5.‘ : ' A Yeah, he smiled and said "Yeah," and nodded his
. om { - head.- coa '
LIS PR *;" S ﬁell, 'I‘ dor'ii"t: remember that he smiled. I remember

13 that he .nodded hig head end said “Yesh,"

*
]

S "'Uh, ‘let's see, what else did he say?

14 e

.Q 15 Ch . Thatts:all I can think of.

£ l‘f { ‘Q He usejd the term "now." '"When Shorty got to

3 O
s | ‘ Did that have a special meaning in the Family,
¥ 1 the word "now"?
20| A Yes.
a | Q  What did that mean? .
2 MR, bENNY: 1t1l object to that:.as calling for hearsay,

% also an opinion and conclusion.

2 MR, KAY: Well, if it had a common meaning, your Homor,

% | think that --
‘ 2 THE COURT: Sustained without further background.
.- o Q BY MR, KAY: Well, Barbara, had you heard the
28

word or the term "now" used by many of the Family members on
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many different occasions?
A Yes.
Q Was that a common slang, so to 8pesk, term used
among the Family members?
A Yes.
Q And did it have a special meaning to the menmbers
of the Manson Family?
A Yes.
Q All right, And what was that meaning?
MR. DENNY: 1I'll object to that still as calling for
opiﬁiop; conclusion and hearsay.
JlfTHE COURT: Sustalned.
You can lay a further foundation, if you wish to.
Ybu m&y try that* lay a further foundation,
'Q . 'BY MR. KAY- All right. Had you ever heard
Charles Manson yse the term "now" befbre?

] T f

B - Yes,
. .@ .7 And do"yau know what meaning Mr. Manson had for
the term "now"?
A Yes.,
Q All right. And would you explain that?
MR. DENNY: Object to that as calling for hearsay,
opinion and conclusion,
THE COURT: Sustained.
Q BY MR, KAY: All right; Miss Hoyt, as a member
of the Manson Family, what did the word "now" mean to you?
MR, DENNY: Object to that as irrelevant and immaterial.

THE COURT: Sustained.
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Q 'BY MR. RAY: On how many occaslions had you
heard members of the Manson Family use the term "now"?
A All the time,

CieloDrive.comARCHIVES
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12-1 1 0 And did this have a common meaning among members

. 2 of the Manson Family?
X 3 A Yes.
4 | Q And had you ever heard that term, with that

f S

5 meaning, used by people other than members of the Manson

: 6 Family?
7 a Ko,
8 Q what wae the meaning of the word -—- or the term
o | "*now" to members of the Mangon Family?
10. MR. DENNY: I'll object to that again, Hearsay.
1L THE COURT: Overruled. You may answer.
12 MR. DENNY: And calling for a conclusion.
13 THE WITNESS: Well, to be brought to now, and when you
- 14 are finally dead, and you are =~—
. L MR. DENNY: Just a moment. I*11 object to that as a

16 whole different phrase we are talking about. He has been

k1

1 e questioning her about one word, "now," and now she's talking

18 about "brought to now."

B Q' BY MR. KAY: Wéil,“bl.{as Hoyt, is that the phrase
% | as it was used, "brought to now"?
A A Yes. 'Those were used, too.
2 Well, I can jugt explain what it is.
) 28 THE COURT: what éoes tile word "now" mean to the Manson
2 Family?
$ 5 THE WITNESS: To —-- it's a state in which your head is
§ % | in. There's noP@tr, no future; you don't think of anything
. 27 | 1ike bank books or anything like that. You don’t -- there's

2 no thought.
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“now,® am e

It's just a state where your head's at, where
there's nothing there; like -~ well, most of the time Charlie
would tell you to do it through fright, by going through fear,
and --

Q BY MR. KAY: Well, would it be =--

MR. DENNY: Well, just a moment. I'm going to object to
that and move that that be stricken as hearsay.

THE COURT: All right. Thé last statement, "Most of the
time Charlie," whatever was said -- I didn't guite catch it --
is stricken.

Whatever Charlie said is stricken.

Can you in any other way --

_MR. KAY: Well, let's see. Maybe 1 cén help to explain
it. ' )

Q  Would an analogy be that =-

MR, DENNY: Well, I'm going to object to Mr. Kay's
analoéies and Mr. Kay‘®s helping to explain --

THE COURT: Right. Correct.

Had you completed your explanation of the word

THE WITNESS: well, I suppose I could go more into it.

But'I really dori*t know the words to get the meaning across the

way it is. = N
Well -~

”n

0 BY MR. KAY

THE COURTS"GO’Dﬂ ﬁo‘something else, then, Mr. Kay.

Q BY MR. KAY: Well, let me ask you what you meant
by -~ when yo; sﬁid,["it‘é wheré your head's at."

A well, at a point where your head’s at, where you

CieloDrive.coOmARCHIVES
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have no thought, no past, no future, no emotions, no
opinions, no right, no wrong.

Q In other words, you have only row?

A Right. You just have now.

- To describe it would be sitting on the top of the
hill with -~ you know, just like this, and going hmmm --
that's all that would be there; there would be nothing in your
head.

THE COURT: Would somebody describe that foxr the recorxrd?

MR. DENNY: Pursing her lips, with her eyes somewhat
popping, and appearing to blow somewhat through pursed lips.

THE COURT: Thank you, Mr. Denny.

THE WITNESS: Well, I hummed.

MR, DENNY: And humming.

THE COURT: And humming. Very well.

I thinﬁ that describes it. Now, let's move onj;
shall we?

Q BY MR. KAY: All right. During this conversation ‘
that you overheard at Meyers Ranch, specifically ~- well,
we'll strike that.

Miss Hoyt, when you arrived at the desert, did
you see Paul watkins there?

A Yes.

o} Aépro%imately.how long did you stay up at the
Barker-Meyers Rﬁnch area?

A " About -- a week or two? It was probably longer
than a‘week.” hbout two weeks.

Q- wa{ you.have,tolé us about this Meyers Ranch

CieloDrive.coOmARCHIVES
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conversation in which Mi.'Méhsan and Mr. Davis participated,
while you were,up there in that area.

Did you eﬁer h;ar Mr. Manson make any statements
liké this at Barker Ranch?

A Yes.,
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| miles. Paul.drove us part way, but we tried getting out a

MR, DENNY: Well, I'm going to object to that and move
that that be stricken, your Honor, as calling for hearsay.

THE COURT: All right. Does -- 80 ordered, The
answer "“Yes" is"stricken, and the objection is sustained.

Without a proper background or foundation, Mr.

Kay, it will be stricken, and it is.

Q BY MR. KAY: Miss Hoyt, approximately when did
you leave the Barker-Meyers Ranch area?

A -Uh ~- it was in December; the first or second'week
in December <~ of September; I'm sorry. -

Q All right. And why did you leava?

A Uh -- because I realized a lot of things sbout
them; and I was afraid of them.

Q Afraid of whom?

A The Family. ‘

Q And how did you leave the Barker~Meyers Ranch

" .A. Walked.
Q And how many miles did you walk?
A ) Well, fhe distance from there to Ballarat is 28

whqlé’bpn@h,of ﬁifferent times,

L I guess about 28 nmiles.

Paul is Paul Watkins?

Yes. o

Did you leave with another girl?

Yes.

o > © a?l

Who was that?

CieloDrive.comARCHIVES
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<.+, Q@ , Loved, cherished? By members of the Family?

- A Sherry.

Q All right, And from the point you left the. -
Barker-Meyers Ranch area, about the second week of September, |
did you cease to be a member of the Manson Family?

A Yes.

MR, KAY: All right. Thank you, Miss Hoyt. I have
no further questions.

THE COURT: Cross-examine,

MR. DENNY: May I have just a moment; your Honox?

(Pause in the proceedings.)
CROSS-EXAMINATION
BY MR. DENNY:

Q Now, Miss Hoyt, you said you were a member of
the Manson Family?

A Would you repeat that, please? |

MR, DENNY: Would you repeat it, Mr., Williams, for me?

(Whereupon the record was read by the reporter
",“8 follows:
7 "Q Now, Miss Hoyt, you said you were a

member of the Manson Family?')

~A Yes. o
_Q‘:? fﬁéwjéid’§qé'become a member of the Manson Family?
- A ,I;qut felt that I was in. And I felt accepted,
I gdﬁs;;;f | {?r |

MR, KAY: That's irrelevant, your Honor.
THE COURT: Sustained,
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Q BY MR, DENNY: You felt accepted?

A Yes.

Q Well, then, is it your feeling that determipes
whether you are a member of the Manson Family or not?

& Well, I can -- I can give you a conversation
that will clear that up.

Q Well, you just tell me. Is it your feeling
that determines whether you are a member of the Manson
Family or not?

A No, not completely.

Q Is there some ritual or procedure you have to
go through before You become a member?

A I didan't go through any --

Q A member of the Mangon Family?

A No.

Q Well, when you said.thaﬁ you became a membexr of
the Manson Family, when did you become a member of the Manson |
Family? | |

A Oh, I dontt know. When I -- I didn't go through
any kind of ritual, which you could put a date on or anything
like that, So I don't know that I could even answer that
quegt}on.

g Would you try?

S A Well, I guess when I left home and went to stay

with them, I guess -- humm -- I felt that I was a member

ﬁifh,thé;”bj;fhg éiﬁgtghat I could say thinge to them,

that -- well, yhen ﬁé were open; when I felt open to them,
f:;Q ;_ 3H3€_16ng did that take, --

Ld . - -“
' .-

~ ~ ’- T T 1. P 1
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o r O = O P

MR, KAY: Asked and answered.
THE COURT: Sustained.

Q

of Gresham Street, had you ,4ijoveq this sort of rapport?

With the other members of the Family?

A

home sick; add I wanted to go home.

Q

> O b O

But you didnrt,did you?

I dontt know.

~- Miss Hoyt? Well ~~

It was a gradual change.

It didn't take very long, did it?
I don't know.:

Well, do you have any idea?

-

BY MR. DENNY: Well, by the time you moved out
¥Well, I can't gay completely, because I was

No, I didnrt, |

Because yohlliked it with them?

Yes. _

And you liked the things they were doing?
Well, I think more, I would say, I was ==

o CieloDrive.comARCHIVES
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ambiguous;,the things they were doing. That's =-- we don*t know

i What that is;

you know, as pgople. And I was in love with Dave.

5
H

MR. KAY{ 'Weil, I*m going to object that that's

f * {

THE cOURTm _Overéuledg. You ‘may answer.

THE WITNESS: I thlnk more I was -- I loved them all,

BY MR. DENNY: What‘s Dave's last name?

I belleve itt s Baker.

A

Q Well, you know it‘’s Baker, don't you?

A I said: I believe it's Baker.

Q wWell, you know it's Baker.

A I believe it's Baker.

Q Well, what is it?

A I believe it's Baker.

Q Well, how long have you believed it's Baker?
A I don*t know.

Q Well, when did you meet him?

A The lst of April.

Q As soon as you got there?

A Yes.

Q And you learned his name was Baker then?

A No.

Q Karate Dave?

A I hadn*t heard the '"Karate Dave" until I.got .--

until I testified in the Tate~LaBianca trial.
I just called him Dave. And I knew he knew
Karate. S0 when they said "Karate Dave,"” I just put two and

two together.
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Q He was there, wasn't he?

A Yes.

Q At the Gresgham Street address, as soon as you got
there?

A Yes.

Q '_fjﬁell, is there some reason why, on direct

examinééiop, when you started your testimony here, and Mr. Kay
asked you who was thepe at the Gresham Street house, why you
gaid "Dave"?
And when Mr. Kay gquestioned you, "Baker"?
Wﬁy you said, "Yeah, I think so"?
A . That's right.
Q Well, you knew s0.
THE COURT: That's asked and answered.
Q BY MR. DENNY: And was he your boyfriend right from
the beginning there?
A Yes.
Q And he*s the one you went chasing after,
hitchhiking across the country?
A Yes. |
Q Well, you said it wasn®t quite by the time you had
left the Gresham Street house that you had achieved this
wonderful rapport, so that you felt you were & member of the
Mangson Family.
would you say ‘it was when you went -~ you went up
to another place in Topanga, between the time when you went from
Gresham Street to the Spahn Ranch?

a There was a place somewhere in the Malibu
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mountains, and I ~- Ifm not sure.
Do you know where Malibu -- the off-ramp is on the
Ventura Freeway?
o} Well, I don*t think it®s relevant whether I do or
not. It's:just what you do.

A Well, anyway, it's around there.
Q All right. 2nd how long were you there?
A A few days,
Q Well, was that a week or ten days or two weeks or -
A 4 Bbou&.a week, yeah.
- Q Agout a week. And by the time you left there,

I A
héduyou achifved the statgs in your own mind and being of being
a member qflthe Marison family? !
A Weli, this was a thing that was gradual. 2And I
did not consciously measure the == the length of my rapport

wlth them. .

+ . N
v

Q Well, you certainly measured the brevity of your
rapport with them, when you terminated that association, didn*t
you?

I don*t understand what that word is.
Which word?
I*ye forgot it. Brevity?

Shortness (indicating).

OO B O W

Could you say that again, please?

THE COURT: Restate your guestion, please.

Q BY MR. DENNY: Well, you just testified to Mr. Kay
that when you walked away from the Manson Family, there in the

desert, you were no longer a member; is that right?

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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A Yes, But I had —— I would have to say that I

wasn’t a member in the last days, too. But -~ you know.

Q Well -~
A I was not with them.
Q Well, then, it's your state of mind that makes you

a member or not of the Manson Family; is that right?

A Partly.
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R s

12e-1 . S Q You continued certain assoclations with them in
. 2 later months, did you not? |
s MR, KAY: Well, that!s ambiguous. What's "later
* 4 months"?
3 5 | Q BY MR. DENNY: After the second week of September,
, .| 19692 |
. 4  pid I associate with them?
8 @ Yes.
9 A In =~
1 Q " You had certain associations, did you not?
1 A I had seen two of them on the street, But
12 thatts not asspciating with them,
13 Q Well, you had further associations with them
_ 1 | than that, did you not?
. : 5 A Not voluntarily.
N 16 | Q When you had sexual relétion's with Clem Grogan,
. 17 voluntarily; some months later?
18 MR, KAY:; That's irrelevant.
19 Q BY MR. DENNY: Well, was that not a voluntary
w0 | assoclation with a member of the Manson Family? Charged

2 with the killing of Mr. Shea? Just as Mr. Davis is?

22 MR, KAY: Well, that assumes facts not in evidence,

23 that Mr. Grogan was charged at the time of her association
2 with him,

o4 25 THE COURT: Sustained.
k
; 26 Q BY MR. DENNY: Well, lett!s just forget that part

z | of it.

28 You did assoclate voluntarily with Mr. Clem Grogan?

T T CieloDrive.coOmARCHIVES
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12¢-2 A T didn't associate w-
. . | T Iﬁ 1ater months?
A z didm'n associate with ady of them voluntarily.

- o .
& [ R

s 1. Q Théy took you under duress, under . force, to

L. &0

the Spahn Ranch, whére you cavorted with them for a few days?
MR, KAY: That assumes facts not in evidence, . |

. 6
7 | THE COURT: Sustained.
8 Q BY MR. DENNY: Well, I'm asking you, ma'am. Did
o | they take you under duress to the Spahn Ranch?
10 A You mean, did they abduct me forcibly?
1 Q Yes.
12 | A No,
13 Q You went there of your own free will, didn!t: jvou?
14 A No.
.’5" 15 Q Well, they pressured you somehow; is that right?
iy 6 A Yeah. Yeah (laughing)
. 1 Q Yesh.
18 Mr. Grogan pressured you into havihg intercourse
1v | with him?
2 | A No, I -- the thing with that, I was afraid of

21 | them, and I felt that if I acted -- if I -- that I was with
22 them, that nothing would happen.

23 Q Well, when you flew off to Hawaili with a couple
2 | of the girls ~-

g

s | A Well, I didnft want to go to the desert with them,
% | and that was one of their alternative choices. And I didn't

)

27 | want to get killed, which was their third
28 | S0, out of the three, I thought that would be the

'y CieloDrive.com ARCHIVES
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;,v "...
j;-f

nost nice, yes.

- "

SRR d',‘ Lie on the beach in Hawail, with another one of

.

the Manson’ Famlly, is that right?
; MR, KAY' 'That assumes facts not in evidence.
THE COURT' " Sustained.

'@ - EY MR, DENNY: A1l right. But unfortunately, it
seems, something happened at that juncture, and that kind of
turned you a little bit bitter, after that Hawalian gtint;
is that right? A little bitter against some of the Manson
_peoplé?

A Well, I was a little bitter against some of the
Manson people before thern..

Q You were, werentt you?

A Yes, yes, I was. I was afraid of them,

Q Yes. When did that bitterness begin to develop,
Miss Hoyt? '

A Well, I wouldn't call it bitterness. I would call
it fear, because -~

Q Well, you call it bitterness, and you meant
that, didn't you?

A No. 1 was just repeating what you said. I didnit
mear anything. You sald it.

Q Itis easy to repeat something a laswyer tells you.

MR, KAY: Well, argumentative.

THE COURT: Sustained,

Q BY MR, DENNY: Well, ma'am, you had fear, did you?

A Yes.

Q And this fear didn't évolve into any kind of
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ottt oA (Pause) Oh, I feel sorry for them.

- Q fgu feel BOrTY for Charlie?

;i; ;'t!Q¢' tIhia?wh&éi{{dgy yes.

- ‘:q‘ ) Gharlie-fd;ced you to have sexual relations with
JUan-ﬁéynn'ﬁﬁiébégé} did he not? '

bitterness or anger towards some of these members of the

Manson Family?
pe,

A YESQ
N ‘ v B

"But you have no bitterness sbout that?
I dontt think gbout it,
Until it's brought up in court?

> 0 = O

Well, it does revert my mind back to the time,

yes.

But T still feel sorry for him.
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12d-1 Q You intend to put all of these associations

.: R with the Manson Famlly out of your mind, a8 much as you canj
is that right?
A .. I would like to.

4 ¢
‘'@ .’ But itts kind of difficult, continually testi-

LL

Y .
£ying in Manson cases, isn't it?

. . 6
7 MR, KAY: Th:[s is irrelevant.
._--'--i, ¥r-‘
A THE COURT; =Sustained.
. K “' BY MR, DENNY: Well, is it easy, then, ma'am,

ol to conjure up, :f.niyour memory -- or to bring forth out of

A your memory - these events, in your few months assoclation’

7
12 with the Mansons, between April of 1969 and the last couple
13 . 6f weeks of September of t697

" Do you have any difficulty remembering those
. : 5 things?

» 16 A Well, it depends. Because there are sometimes =«

. w at first, there are thfngg I remember; and then later on,
s | I'd forget a few things and remember other things.
19 You know, there would be different times I would
20 remember different things.
2 Q Depending on how much help you got in 'remembeﬁng '

2 | them; was that right?

23 A No.
24 | Q No?
E 2 A No. 1 don't need any help in remembering, If I
. % | remember it, I remember it. If I don't, I don't.
¢ 27 Q You have some difficulty in i:em‘embering more
. 28 recent events of your association with the Manson Family?
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What more recent events?

Oh, like this Hawaiilan episode.

No, I have no difficult remembering it.
Remembering conversations that occurred?

Yes, sometimes I do have difficulty with that.

o O »rr O P

But itt's easy just to kind of make them up as
you go along, then, when your memory f£ails you; isn'tit?
; Ai‘ .I am sure it would be easy, but I haventt,
| Q You haven't?

A No.

- ' 1\
® .

‘R - "But if scmebo

dy kind of helps to refresh your
recollection, that -~ that kind of fills in the gaps; is
thatﬁfigﬁtéf"if‘;f'

. A ;< Could you say that again?

1 'HR. ﬁENNY:J &ould you read it back, Mr. Williams?
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{(Whereupon, the question was read by the

reporter as follows:

"Q But if somebody kind of helps to

refresh your recollection, that -~ that kind of

fills in the gaps; is that right?")

MR, KAY: Well, that's ambiguous and argumentative.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR. DENNY: Now, Miss Hoyt, letfs take this
conversation that you®ve related concerning this alleged dinner
up at Meyers Rahch.

Now, when did you first tell anybody about that
conversation, anybeody in the field of law enforcement?

A Oh, I don't remember if I told it on the first time

I saw them, but I do know I told them things about Shorty. I

saw them so0 many times that there is no way of knowing on what
specific time I told a certain thing.

Q It is pretty hard when you just talk to one law

enforcement officer and one Deputy D.A, after another one to

remexber?
A . Yedh.
Q ' And how many times do you suppose you've talked,

'i gince about; é&y;'Othbef of 19697 .

A Well, I didn't until December of 1969.
Q Oh,fDéceﬁbera'
All right; how many times do you suppose you've
talked to iaw enfofcement officers about the subjects you‘ve
testified to today:; can you just even guess how many?

a Many.
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Q Well, could you give this jury just some idea OFf
how many times you've talked to either a police officer, a
Sheriff, like Sergeant Whiteley, or a D. A., like Mr.
Bugliosi, or Mr. Katz and Mr, Kay or Mr. Manzella?

A How many times?

Q Yezh.

MR, KAY: It should be reflected, I think, that
Mr. Bugliosi and I were the ones that tried the Tatke-LaBianca
case.

MR, DENNY: I don't think Mr. Kay needs to reflect that.
He can get that out -~

THE COURT: Mr., Kay®s statement is stricken.

THE WITNESS: I have talked to tham many times.

Q BY MR. DENNY: Well, would you say over 50, since
December of 19697

A I have no idea. I didn't count them.

Q Your mémory for things of that kind is not as gbod
as your memory for conversations, is that right? |

MR. KAY: That's argumentative.

THE COURT: Sustained,

Q BY MR. DENNY: Well, let®s go to conversations, in
your memory for conversations.

Do you remember to whom you first spoke about this

alleged conversation up at the Meyers Ranch with; do you remembe;
ate,

A *  No, because'at;the;%ime when I first talked to the

.POliﬁem@%;I didn*t know their names. I mean, you know, they'd |

show me a badge or whatever and tell me their names but I

Lk
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-+

1 didn®t remémber. ‘
. 2 | Q | wWell, let's just kind of narrow it down to
. 3 | types of policemen.
4 Do you remember to whom you first spoke toO about
d 5 this alleged conversation at the Meyers Ranch, breaking it
+ 6 down into either a Los Angeles Police Department officer,

7 the Los Angeles County Sheriff's Office or a member of the

8 | District Attorney's Office; do you remember that?

9 A I -~ i'm sorry, because I don't know the

10 ; difference, réally.

u | I mean, I don't see the difference bétween a

12 County Sheriff and a Los Angeles Police Department -~ you know.

l3a fol B8 And then, I just never thought of it, I'm sorry.
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Q ; lfhe ones you talked t?_never wore uniforms, they
all wore‘éuiéé?.“' - |

MR. KAY: -Well, that's irrelevant.

THE COURT: ' Sustained.

Q BY MR. DENNY: { Well, are you saying you don'‘t know
the difference between an L.A.P.D. officer and a Sheriff in

uniform?

A Oh, I know a difference between a person in a

. uniform and a person without a uniform.

Q Well, do yvou know the differenceé between the

uniform of a Los Angeles Pollce Depdrtment officer and a Los

 Angeles County Sheriff's Deputy?

A No, I never bothered to think about it.
Q Oh, all right.

Well, let®s just go to your recollectionr of who you
talked to before you testified at the Grand Jury hearing on
December 15, 1870. December 15, 1970.

who had you talked to, ma‘am, about this alleged
conversation up at the Meyers Ranch before that time, in the
field of law enforcement?

y:) Many.
Q Well, can you tell us just a few?

By now you had perhaps gotten the names of some,
in the year since December of 1969 to December of 19707

A You want me to list all the people that I can think
of that I talked to before that time?
Q Abﬁut this conversation, yes.

A Oh, I don’t ==
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MR. MANZELLA: Objection, irrelevant,.
THE COURT: Sustained.
MR. DENNY: 'Well, your Honor, I woyld like to make an
offer of ﬁrooé, then. '
Well, let me rephrase the question, your Honor.
THE CQURT;_ You may. _
Q BY MR, DENNY: ILet me rephrase the question.
THE COURﬁf We®ll take a recess.
 During the recess you are admonished not to
converse amongét‘y6urs;1ves, nor with anyone else, nor permit
anyone to converse with you on any subject connected with this .
matter, nor are you to form nor express any opinion on it until
it is finally submitted to you.
Wetll take about ten minutes now. We®ll go to
4:30 unless somebody has some serious objection.
(Afternoon recess.)
THE COURT: All the jurors are present. The defendant is
present with his counsel.
' You may proceed.
Q BY MR. DENNY: Miss Hoyt, do you recall being
questioned at some length on December 2nd, 1969, by Officers

Hamm and St. John of the Los Angeles Police Department?

A No.

Q Do you recall Neilson and Sartuche?

A I remember Sartuche.

Q You remember Sartuche.

A But that doesn't mean I remember the dates on which

I talked to them;
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i Q You have some difficulty remembering dates?
. z A 1 just didn't pay any attention to them.
¢ 3 Q Just the way you didn't pay any attention to the

dates when you were living with the Manson Family, did you?

™~

5 A Well, that was a little different. I mean, they
ro didn*t -- well, no, maybe it isn*t so different. I just
didn*t.

ﬁow I do pay attention to dates more than I did

theri, bedause obviously it is a necessity.

10 Q ' 'When did you sp@rt:pagiﬁg attention to dates?

i1 B : X ,
A When I had to go certain places on certain dates,

-

12
that ¥ 5 Wh'en- 8 P

13 . ‘ ‘
Q Well, you weren't payving much attention to dates,

14 ¢ . '
then, during these early conversations with police officers,

{e

15
Sheriff's Deputies, Deputy D. A.'s, et cetera, right?

3"

16
A Not really, no.

17

"

Q Well, you do remember, though, that you were

18
questioned rather extensively during the month of Deceéember,

19
1969, about your association with the Manson Family, is that

20
right?

: 21 .
14 fol | A I was questioned rather extensively many months.

22

24

26
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12

' m?ﬁtt o 2 AR
I : 3 '

L

Q All right, ZLett's get down to Decembeér of 1969,
which was the first month.

That's kind of -- that'kind of stands out in
your mind, doesntt it, when all these police started showing
some interest in you?

A Not parﬁicularly.
Q Police had shown interest in you before?
MR, KAY: szat's irrelevant.
THE COURI: Sustained.
Q BY MR. DENNY: By the way, Shorty -- this conver-
:shg:ibﬁ that you related, that seemed to amuse some of the

" jurm_:s,, he asked for more meat, and you said there was no

¥

'Kind of abi‘.;‘;éiq;cal thing for a man,

.. . What other conversations did you have with
L . ; N 3 i,

[
. ]

Shoxrty?

:A LUk --just "Hi% and things like that. I heard
him ~- most == I think most of the times I heard his voice.
was when he would be talking to somebody else.

Q I see. Now, what did Shorty sound like when he
was talking to somebody else?

A l' I don't remember,

Q Well, can you just help this jury a little bit
and tell them, as beat you can, describe Shorty's voice?
That voice that ~-- that you heard? Describe it to the jury,
would you?

A At which time? When he was screaming, or when
he was talking?
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Q When he -- his talking volce.

A I don't really remember. I mean, people have
told me later, old friends of Shorty's, how =-- you know,
how ==~

Q Well, don't tell me what people have told you.

A Well, thatis the only thing I could tell you,
because T don't remember on my own, from when -- from the
way he talked. Ivmight have, maybe a couple of years ago,
but I don't know now.

Q Well, did you, in December, 19697

A I dontt recall if I did.
, Q Well, did you in November, 19697
, ;3' pid I remember what his voice sounded 1ike? t
2 Q Yes.
A I remember ghat it sounded like when he was

3 ¢

R S TP A Vi
_.~-screaming, but «<..0 .0 -,
£ gy UL 77 TR

. PR
Q Well, how about just when he was talking?

‘Eﬁ!;" No, I can't -- no, I cannot.
Q Well, it was a cowboy type voice, was it?
* 4 I don't remember,

Q Well, just looking at him -~ I mean, couldn't
you tell; looking at him, he was kind of a cowboy type, the
way he dressed, the way he worked, the way he wore his
clothes, tﬁe things he did?

MR. KAY: Well, that's irrelevant; your Honor.

THE COURI: Sustained.

Q BY MR, DENNY: Well, did he talk with kind of

a western drawl? Thé way most cowboys do?
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MR, KAY: Well, that assumes facts not in evidence.
Q BY MR. DENNY: Well, let's just leave "the way
most cowboys do" out of it.
Did he talk with kind of a western drawl?
THE COURT: The way Mr. Denny's talking now. Did he
talk the way Mr. Denny's talking now?
THE WIEINESS: Nope.
Q BY MR.,DENNY: Well, then, tell me how he did
talk, if you would. '
A I dont‘t remember.,
THE COURT: I think wetve established that, Mr. Dennf;
Let's proceed.
Q BY MR. DENNY: Well, was his voice high or low
pitched? |
+ AT (Pause.) 1 don't know whether it ~-- which way
Iﬁgxpﬁﬁbit. ‘Because I dontt know which way Itd put yours,

Pl

,q .. But you'd recognize my voice, if you heard my

;_‘« l

VOica agaiﬂ tqmarrow? Ypu'd recognize it, wouldn't you?

Y hope I won't have to hear it tomorrow.
e : Yoit will.
4 (Laughter‘)

.
- *
s

And 1f you ‘heard it tomorrow, you'd recognize it,
wouldn't you?
A I don't know. I might, and I might not., I can't
say what I am going to do,
Q Well, I'm talking about your ability to recognize

People’s voices.
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14-4 i A I recognized hig veoice.
() 2 Q All right. How?
. 3 A When he was screaming, I knew it was him,
4 Q How?
i 5 A How?
2 6 Q How?
7 A I don't know how. I don't remember how,
B 1 just remember knowing that that was him.
9 Q How do you know it? |
10 MR, KAY: Asked and answered.
1 Q BY MR, DENNY: Had you ever heard him scream
2 | pefore?
B A No..
_ 14 Q It sounded like a lady's scream in a horro:
. ’ B movie, you said; is that right?
£ 16 A That was the way the screams were, That's
. 1 describing the screams, not the voice,
18 | Q, Well, describe the voice, please, to the jury.
» L;’. Y Well, it was & male voice. It wasn't a female
2“ ‘ iﬁc;icr_e,, 1ike in horror movies.
2 : . ;‘. : .‘_Q, e And t:hatfs the only way you have been able to
22 - describé it, ‘up u:nt:il jmu started testifying, isntt 1t?
% . -MRJ KAY: Argumentative.
2 * THE ‘COURT: Sustained.
¢ % *,, .'Q  t.BY MR, DENNY: When you first told any police
: 2 officers about hearing this screaming, all you did was
. o describe it as a male voice; isntt that right?
® A No.
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' .‘,,'

"”was a fuli‘moon. I did not know the date.

Q When you spoke with Sergeant -- or Officers Hamm
and St. John, on September 2nd, 1969 -~
A September? T never --
Q I'm gorry, December 2nd, 1969.
{(Continuing) -- you didn't even talk about it
then, did yoﬁ?
MR, KAY: Well, that assumes that ghe was asked.
THE COURT: Sustained.
Q BY MR. DENNY: Well, letts go over, them, to
December 29, 1969, ‘
Your friend Sartuche -« or the person you
remember, Mr. Sartuche, and Mr. Nielsen,
Do you remember telling them the following?
Oh, by the way, when -- when was it that you
kind of remembered almost exactly to the day when you
heard these screams? When did you remember that? _
MR. KAY: Objection, argumentative, "kind of remembered."
THE COURT: Sustained.
Q BY MR, DENNY: When did you remember?
A The screams?
Q The day, the specific day that you heard these
screams,
- MR, RAY: Well, that assumes facts not in evidence, that |
she .eyer forgot.
;j‘i~ THE COURT: - Sustained.,
Q BY MR. DENNY: So you never forgot?

.- A :  Iknev that on the night of these screams there
TS R at, on

-t

&
K [}
P . I A
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v And Yﬁu,kpew right from that very night?

Q
A Except that it was in late August <~ excuse me?
Q And you knew it was a full moon?
- Yes.

Q And this 1s the way you always thought of those
screams, under the light of the full woon; is that right?

A What?

Q That's what you assoclated with the screams,
that they happened on the night of the full moon; right?

A No. It was just that it was so bright out.

Q And you knew it was what, the last of August? |

A . It was in the end of August.

Q Well, now, what do you mean by "the end of
August"?

A The latter days of August,

Q Well, what do you mean by "latter days of August™

A Well, you know, at the end of it.

Q Well, what do you count as the end of it? The
last half of the month, or the last few days of the month?

A Oh, about the last week, week and a half.

Q The last week or week and a half?
A Yeah. That's what I would consider the last of
August,

But it was more toward the end than ~- you know,
than a week and a half. It was closer to September than
that.

o & About the last three or four days; is that right?
A Yeah,
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vy .‘f
L

*

forgofiit! f‘ C

%

-

¥ o

H

Q | 'All rightlj'ﬂnd you rémembered this; you never

[}
¥

.A Yeah.
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PP

Q So when Mr. Manzella said I was assuming facts
not in evidence, he was right. The facts are that you
never férgot that it was just about the last thxee or four
days of September; is that right?

A August.,

1
‘] August.

SE N . :
A T knew it was the last of August, and I told them

i

:it was the last of August, And gso that's what I am saying:
’ It=wan the last of ﬁugust.

Q All.right ma'am,
b
; ) -‘.. .

29th, 1969 at approximately 10:20 hours in the morning,
to bfficers Sartudhe ‘and Nielsen.
Did you tell them the following?

;bt's .see if that's what you said on December

"On ode particular evening, sometime
between August 19th and August 3lst, she recalls
hearing screams that sounded as if they were coming
from the creek area. These screams sounded as if
they were from a male,”

A Those are not my words.

MR, KAY: Well, I'm going to object to Mr, Denny!s not
reading the last sentence. That takes it out of context.
That's one paragraph, and there's one sentence that he --

MR, DENNY: Oh, I'1l continue, Mr. Kay.

Q Did.you tell them, in sum and substance -~
A I told them about -«
Q -~ that youliesyd gome screams, sometime between

August 19th and the last of the month? Did you tell them
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LT

that?

A I told them that I heard Shorty screaming at

the end of August.

Q You heard a mele screaming; is that right?

A No.

Q Isn't that? |

A 1 heard Shorty screaming at the end of August.
Q Matam, let's put it in context, then.

"On one particular evening sometime
between August 19th and.August 31st, she recalls
hearing screams that sounded as if they were
coming from the creek area. These scréams
sounded as Lf they were from a male. She
remembers seeing Shoxrty before that evening,
but has not seen him since.”

Do you remember telling them that?
A Those are not my words; but =-- yeah, that!s --
basically, that's =--
Q In sum and substarnce. .
But you didn't tell them that they were Shorty's
gscreams at that time, becausg you didn't know, and you
weren't sure?
A They were Shorty's screams. There's no doubt
in my mind. 1 knew then and I know it'now.
' ) But you didnt't tell them that?

s Y I don't remember if I told them that or not,

I'm pretty sure I did.
¢ R ;- Phy you. are?

- .
TR SR
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Ay Tam
MR, KAY: 1I'11 assk that Mr. Denny's comments ~-
THE COURT: Yes. Mr. Denny, your comments are
stricken.
ii L
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Q BY MR. DENNY: All right.

__15-1 1
2 Well, letts go to almost a yesr later, November
. 3 18, 1970, at 9:25 a.m., in the presence of Paul Whiteley
4 and, presumably, Burton Katz, Deputy District Attorney.
¥ 5 MR, KAY: May I see what you are going to read from,
: 6 | please, Mr, Denny? |
7 MR, DENNY: I got it from your files.
8 Q 0f course, you don't remember specifically this
9 particular interview on this particular date by these
10 | pdxéiqular people, do you?
mof g s Hubeub.
) ﬁf 1 ) Q Your answer is no?
IREEEE LA Uh-huh.
1 7 R, v -ALL right,
¢ 16 “-' U110 right, did you tell Mr. Katz and Mr.
> ¥ | . Whiteley pv or Sergeant Whiteley, now, 11 monthe after your
18 conversation wiéh Officer Sartuche -«
1 A Oh, wait a minute, I think I do remember that.
» Was that in that old police station around here?
# Q Well, I dont't know, matam. Do you remember?
% A Yeali, I remember talking to him that time.
23 Mostly we were talking about that thing in Hawaii.
# Q What old police station?
2 B A Well, it isn't new,
¢ ® Q What old police station?
" A There is @ police station around here and it
® is robbery-homicide, that part.
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Q  Arve you talking about the old Hall of Records,
right down here on the tenth floor in Sergeant Whiteley's
office up there?

A I don't know if it Is the Hall of Records.

Q@ A1l right, ‘

. Did you tell him in sum and substance the
following:
"From paracﬁute réom, late at night,
heard male screams coming from creek area.. Approxi-
‘maté date one week after regurning from jail follow-
: ing the August 16th Spahn raid. Barbaras was jarred
by screams. Screams manifested pain and fear."
L Did you tell him that?
- Yeah, but thaose aren't exactly my words.
No, but in sum and substance? '
.?~Yé§§,ﬁinf§um.and substance I told him that.
BuElySu.ﬁidnft tell him it was Shorty, did you?
© . Yes, I did.

1

You said "male screams," and that was as much

" a8 you douid?sbj at that time, before you testified before

the Grand Jury; isntt that right?

A No.

MR, KAY: Argumentative,

THE COURT: The objection is overruled. The answer
taay remain.

Q BY MR. DERNY: And them, when you got before the
Grand Jury, just about a month later, by that time it had

evolved in your mind these were Shorty's screama, isn't that
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right?
A No, I knew they were Shorty's screams the night
I heard them.
Q Well, are you good 2t  recognizing screams,
mat am?

A I don't know. This is my only opportunity ==
Q The only time in your whole life when youtve
ever heard anyone screim?
A Like that,
Q And recognize it?
A Oh, no. No, I mean screaming like that.
Q How about me? I talk pretty loud, Do you think |
you could recognize my scream, 1f I mcreamed?
MR, KAY: Thatt's irrelevant.
THE WITNESS: 1I'd see who screamed ANYWAY «
THE COURT: Sustained,
Dontt scream, Mét Denny.
Q ) BY MR. DEENY. I am very serious, 1T am very

voilce?
T

‘.: i‘
_ } . Well, let me back off a minute.
. e In this period of time that we've had, you've

':heard my voice far more =~ my speaking volce, my talking

voice, slow, my almost yelling volce, unfortunately which

I do have a habit of doing sometimes on cross-examination =--
youtve heard a whole range of my voice over an hour or so;
is that right?

MR, KAY: That!'s irrelevant, your Honor,.
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THE COURT: Sustained. It is irrelevant.

Q BY MR, DENNY: Well, is that period of time a
good deal longer than any amount of time that you heard
Shorty's yoice?

A Well, I heard Shorty -~ Shorty was aroundall
the time,

Q I understand that,

A And there are many times when I heard him speak-
ing either to somebody else or when he would say hi to somebody
I was with or to me or whatever. You know, I --

Q I'm just asking you, ma'am, in total if you have

heard my voice ==

A 1 don't hlow‘
Q -~ more than yoit heard his?
A I don't konow. I heard yours all at once and

his I heard in little pieces.

-
- .
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Q

that it was me screaming?
MR.
speculation.

THE COURT: Sustained, Mr. Denny.

Q

the only time that you have ever identified anybody scream is

this one time when you identified Shorty Shea®s alleged

scream?

A

are you =—-

Q

haard a human being and saying, ah-ha, I never heard him scream

before, I never heard her scream befOre. but I know who that

is.
A

Q

in 1dent1fying screaming pedple?

a

Q
A

Q

of that kind?
A
MR.
Q

like you say this male voice was screaming?

All right.

2nd, now, if I were to scream, .could you determine

KAY: Well, that's irrelevant and calls for

BY MR. DENNY: Well, is your testimony, ma'am,

Are you referring to the Grand Jury hearing? Wwhat

No, I'm referring to just a human being, having

Uh, yelling people, sure.

KAY: Asgked and answered.

. . ¥
I knew who it was.

All rlght, Have you ever had any other experience

Screaming people?
But not screaming like that.
All right. Have you ever had any other experience

That kind?

BY MR. DENNY: =-- of identifying screaming people
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l5a-2 1| A It was Shorty screaming.
. 2 Q Have you ever had any other experience identifying

3 people screaming the way you say Shorty was screaming?

4 A Sure. I've heard people screaming and I did know
¢ 5 | who it was.
s 6 Q wWho?

7 A Oh, my brother, like when my sistey hits him.

8 Q Anyone else?

9 A Friends. I don*t know. I don't know. I can't

0 | really put a finger on each and every time I heard screaming.
u | I mean, it is natural in the length of time that I have lived,
12 I must have heard people screaming.

B Q And -right away be able to say, "I know who that

14 is screaming, that's brother" oxr "that'‘s friend” oxr "that's

i€ ]

5 | griend B"?

LY

16 ‘ MR. KAY: -Well, thatts irrelevant, your Honor.
s w o MR, DENNY: This goes to the weight of her testimony and

18 'cr:‘ed:i..'bilit‘y.

1 ‘ THE .COURTt You may answer. .

20 THE‘WIT&ESSQ¥ Now, what was the guestion?

21 MR. DENNY: Would you reread the question, Miss Briandi?
2 THE COURT: Réfead"the guestion to the witness,

2 Mrs. Briandi. T

2 (whereupon, the question was read by the reporter

¥
-]
(7]

as follows:

% "Q And right away be able to say, °I

aw

. # ‘ know who that is screaming, that’s brother® or

“ 'that's friend® or ‘that's friend B*"?)
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15a~3 1 THE WITNESS: 1 have recognized screams, yes.

. 2 Q BY MR. DENNY: All right.
3 By the way, when did you remember that there was

4 | moonlight == oh, I'm sorry, that wmay assume a fact not in

evidence.

i
&

Did you ever forget that there was moonlight?

7 A Well, I knéw it, but there were -~ there was a

8 ! period of time when I did not think to mention it until

9 | Charlie®s trial.

10 Q You mean all through these questionings by all of
11 | these police officers and all of these Deputy D. A.'s who were
12 | questioning you about these facts, time after time after time
B | that you have told us about, and you forgot that one fact

¥ | through all of that until you got to Charlie's trial?

. 15

16

MR. KAY: Well, I'm going to object. That assumes

wa

she was ever asked that by -- other than at Charlie’s trial.
s Y THE COURT: Sustained.

18 Q BY MR. DENNY: Well, what made you think about it in

19 ] Charlie's tirial?

2 A I don't know. I was just describing what

2 happened when I was in the parachute room.

2 Q : Weil, was that any different than the numerous

2 timesinl‘u before that you'd described what happened when you

» . were in the parachute gpbméf

T,

A I don't know that I -~ I suppose there's times

26 o ‘
I might have mentidned it, but I really can®t say for sure that

R

27 .
. 1 did before. |

28

i
13

But, ﬁh, no; no, the -~ the situation was the same.
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Q I'm sorry, the situation was the same?
. 2 A Yeah, what happened wag the same.
. 3 Q What happened whexe?
4 A In the parachute room, the night of the screams.

’ 5 Q The situation was the same but all the time you

t 6 | described it you forgot that big, full moon out there?
7 MR. KAY: Well, I'll object. That assumes facts not in

8 evidence that she was asked.

9 THE COURT: Sustained.
10 Q BY MR. DENNY: Well, have you told us now what it
n was about Charlie's trial; what unique thing about Charlie's

15b fol 12 trial that brought this to your mind all of a sudden?
13

14

[\

16

7

18
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MR. KAY: Well, I'1ll object. It assumes there was
anything unique about Charlie's txial.

THE COURT: Sustained.

Q BY MR, DENNY: All right, let's withdraw that.

Have you told us, ma'am, what it was in
Charliets trial that all of a sudden caused you to dirclose
what you had theretofore not disclosed to anyone else,
that there was a full moon?

MR. KAY: Objection, Assumes facts not in evidence.

MR, DENNY: I don't know what facts.

MR, KAY: That there was anything again unique or
something happened.

THE COURT: Overruled. You may answer.

Would you read it back, Mrs. Briandi, please.

(Whereupon, the record was read by the reporter
#S'foiiows:

"Q  Have you told us, matam, what it was in
Charlie's trial that all of & sudden caused you to
disclose what you had theretofore not disclosed to
anyone else, that there was a full moon?")

MR, KAY: 1It1ll object to "all of a sudden." I donft

; >object to Mr. Denny asking her the point at which she

mentioned it.
e . BX MR. DENNY: Let me withdraw "all of a

~"-sudden,” watam, o

. . & ' :Thete was nothing,
;'.J; . oMy t : ‘.
/ THE COURT: You may withdraw "all of a sudden."

i Q.. BY MR, DENNY: Good.
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e

Now, was there something that happened in the
course of Charlie's triasl that caused you to rémember that
£full moon which you had theretofore not disclosed to
anyone else for over a year and a half?

A In the first place, I am not sure I did not
disclose it in all that time. I might have said something
about it, and then in Charlie's trial I just happened to
mention it, There was no big -~ big thing. I just did
not think it was all that important.

Q But thatts what you associated with these
screams?
A No, no, that is =--

Q Isntt that right?

A No, that isn't what I associated with the
screams. I assoclated the screams with the screams.,

Q And the point of time, how did you =- what did
you associate with the point of time that you heard the
screams?

A I don't understagd what you mean by "time."
The date or the time of night?

Q The date, the date. Did you make some associa-
tion with the date. |

: A Well, it was after the raid and it was right
?eﬁpxe we went yp to the desert.
{ Sometime between August 19th and the ==

Q
A No, it was the day before.
QR . Is that’right?

A

We went to the desert. And I did not know the

“ -
]

P '

L ) e 4

! . 1(:.“-“.'..?
——
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date of which we went to the desert, I didn't =~ I had no
calendar.

Q Is that why you told the officexrs, Officers
Sartuche and Nielsen sometime between August 19th and the
31st?

A I don't remember saying sometime between August

19th and the 3lst. I dontt remember using those dates.

+
‘q_

Q You didn't use the specific phraseology to them
“the day before we went up to the desert," did you --

MR. RAY: It ig --
BY MR. DENNY: <= on September 1lst, 19697
I don't think so, I don*t remember saying that.
That sort of came to you later, is that right?
That it came to me later? '
Yes,; after you talked with these officers?
Uh ==
MR. KAY: Well, that's argumentative and assumes facts

R

vt in evidence. b g -
o THE COUkT. ’Gferfuiéa, you may answer,

THE~WIENESS.. Uh, 1 just -- say how to put it. I mean,
1 remeﬁbered but I just didntt think that too much ~- |
ditht ‘think too:much about it,

Q BY MR. DENNY: Well, when did you remember?

A I never forgéta

Q All right. When, then, did you make this piece
of information known to all of these officers who were
questioning you month after month after month?

MR, KAY: Well, I'1l object, your Honor., It assumes that
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they were questioning her ahout this case month after month

*. 'after month.

MR. DENNY: It assumes ~=

THE COURT: The objection is sustained.

Q BY MR. DENNY: Well, officers and Deputy D.A.'s
and Deputy Sheriffsg did question you off and on for over a
year about this case, didn't they?

A No. First they were more interested in the
Tate<La Blanca trial.

Q And you provided’thEm with information that they
wanted in that trial?

A Yes.

Q And testified as they wanted in that brial?

A 1 tesgified.

MR. KAY: Well ~--

THE COURT: That's argumentative. Sustained.

Q BY MR. DENNY: But right from the very first of
November they started qﬁestioning you == I'm sorry, Decembey
they started questioning you about this matter, too, the
Shea case, didn't they?

A Uh, they weren't really particularly interested
that much in Shorty I think as =~ from what I remember, is
what I volunteered.

' I don't remember them asking me anything specific
about Shorty., T just happened to mention it.

Q The officers Hamm and St, John didnt't specifically
question you agbout Shorty Shea?

A I don't remember.
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Il S

‘ -’ﬁélﬁs we had in the early parts or the late 1969 and the
. early part of 1970 were about the Tate-La Bianca murders. -

L Q: Officer Sartuche and Nielsen on December 29,
19%9,-didnft“bbecifically question you on Shorty Shea?
<. A, Mostly on -= in all those investigations or

gt
g %

CieloDrive.comARCHIVES



5583

7‘, ! ¥
. A

16-1 1 Q Depﬁty Diéﬁfi&é'hhtorney Burton Ratz and Sergeant
. g Paul wWhiteley didn't qqést;!.on ‘'you specifically about Shorty
3 Shea on November 18, 19707
) 4 A Yeah, I think about that time they did.
¥ 5 Q And a few others, in between, questioned you about

LB ]

Shorty Shea specifically, between December 29, 1969 and Novembe]

; | 18, 19702 Didn*t they?

3 A Uh == I can®t really recall. I don*t -- I don't
9 know when -- when that really started, because I volunteered
10 | certain information.
i ‘ I mean, you know, what I thought of, I happened to
12 | mention.
13 Q And a few of them guestioned you after -- and when
14 I say "a few of them,” I am talking about Deputy Sheriffs or

. , 15 police officers or Deputy District Attorneys.

¢ 16 A few of them guestioned you after November 18,

7 | 1970, about Shorty Shea, didn't they?

18 A After Noveml:;er? Yeah.

19 g And before you testified in the first Grogan trial,
2 | they guestioned you about Shorty Shea; isn't that right:

a A Yep.

2 Q and you testified in the first Grogan trial in

2 | August of 1971y is that correck?

% A Yes.
H % Q And you still never mentioned anything about a ¥ull
. 2 moon, did you?
.ti 2 A Well ~-
28 MR. KAY: Well, that dssumes a fact not in ewvidence,
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' that she wag asked.
| THE COURT: Sustained.
Q  BY MR. DENNY; Well, letts put it this way. You

didnft volunteer -- as you had volunteered all this other
information tha;‘ybu'vé told us you volunteered -~ you didn‘t
volunteer to any offlcers or any Deputy D. A.*s the fact that
there was a full mooﬁ, up to the point of your testimony in the
first Grogan trial, did you?

A Nope. Because I didn't think to volunteer. And I

didn*t think it was important. And I just didh't mention it

" until charlie's trial, when I just happened to.

Q Now, you say you just happened to.
Is it that it just sort of popped inteo your mind at
that time?
A I~= I don't know; Mr. Denny. I mean, I just
didn*t mention it before.
(Pause in the procéedings while Mr. Denny perused
a transcript.)
Q BY MR. DENNY: wWhen you testified in the second
Grogan trial, you were sure it was a full moon, weren't you?
MR. KAY: It's irrelevant.
MR, DENNY: This is prior inconsistent statement, your
Honor.
MR, KAY: Well, that -- I will object to that statement.
THE COURT: Thatfs argumentative. Sustained.

Q BY MR. DENNY: wWell, in this trial? ZLet's just

. stick with this triak, right now, for this particular jury.

Was it a full moon, or was it not?
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16-3 1 A It seemed like a full moon to me. It was very
. 2 | pbright out.
< 8 Q Well, did you see it?
- A Hmmm == yeah.
é 5 Q &9@ actually saw the full moon out there?
* 6 “ ; MR. REY: Well, that®s ambiguous ~-
! ‘ | THE:EIINEssél I rgall& di@n'ﬁ.notice it ==

MR.' KAY: ~-- as to time.

Q BY MR. DENNY: Did you see it any time that night,

10 the full moon?

u A I didn®d iéally look at the moon, except that when

12 . .
I looked out the window that night, it was really bright.

12 Q Well, your testimony, then, is that you didn't

14
actually see that big ball of a moon out in the clear eky: is

that right?

% 16 _
A I didn*t look at ;t,

~ o I*m pretty sure it was a full moon.
. Because it was light; is that right?
» A it was -- because it was very light out --= very
? bright.
= Q WEIl,‘now, can you tell the difference between the
= amovnt of brightness in a full moon and the amount of bright-
% ness when the moon is; say, three days past full?

16a fol i MR. KAY: That's irxrelevant,

é.’ 25

) 26

£
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CieloDrive.cOmARCHIVES



g

>y

10

I

12

13

14

15

16

17

18

19

26

21

22

23

24

25

26

27

28

5586

MR. DENNY: Very relevant to this obserxvation of hers,
your Honor.
THE COURT: The objection is overruled.
You may answer.

THE WITNESS: Do I know the difference?

Q BY MR. DENNY: Can you tell the difference?
A I never tried.
Q  can you tell the difference between the light from

a full moon and the light from & half-moon?

. i .
A . I never tried.

VQ( Well, then, are you guessing as to whether it was a

| £ull moon or not? When you say you heard these screams?

A No.
Q well, you have told the jury right here that you

did not look into the sky to see the moon; is that coxrect?

A No, I looked up.

Q | Matam?

A But I mean ==

Q Well —--

A See, when I was hitch -- when me and Dave got back

from hitchhiking across the country, I used to go like this
(indicating), and make sure I could see the moon, you know,
to focus on things far away.
And I could tell whether it was or wasn't.
Q Well, let's ask the guestion again, because I
thought we had it pinned down pretty well.
Arxe you telling us now that you did look out at

that big ball in the sky and see that big old moon in the sky,
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lea-2

1 | a big, round moon in the sky?
. 2 MR. KAY: That®s ambiguous as to time, and it assumes
u 3 facte not in evidence.
4 Q BY MR. DENNY: Any time that night.
g 5 A Any time that npighk, did I look at the moon?
’ 6 I remember there being a moon. But I don‘t

? | remember looking at it all that great. I mean, Ildidn't

8 study -- “Is there a full moon tonight?" You know.

? Q All right. So it is a guess, --
10 A No,
o Q - you're‘guessing that there was a full moon;

1z is that right?

1 a No..

1 Q Ybu re judging that there was a full moon eimply
® by virtue of the amount of illumination that you saw outside,

Tt

Ny

16
as you loocked ouk, without seelng the moon itself; is that

: | right?

18 . Do . .
A I ~= I'm just pretty sure it was a full moon.

19
Q _ Are you basing it on the amount of illumination

20 A L o
that you saw outside, without seeing the moon itself?

21

A Partly.
22
Q A1l right. And what else, besides guesswork?
23 )
a I don't know. Ifm just pretty sure it was a full

24
moon.
25

LLY P

PHE COURT: We®ll recess, now, ladies and gentlemen,

2
until tomoxrow morning at 9:30.

St

o 27
. We are in recess, and you are obliged not to

convexrse amongst yourselves nor with anyone else, nor permit
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proceedings were had as the members of the jury were exiting

after the jury has left, I would like to address the Court.

,clerk“s office on the 4th floor. We have carefully gone over

' tape of Officers Sartuche, Neilson, Guiterrez or anyone else,

anyone to converse with you on any subject connected with the
matter, noxr to form nor express any opinion on it until it is
finally submitted to you.
You be back Here tomorrow morning at 9:30,
THE WITNESS: Yes, sir.
THE COURT: Good night,
(whereupon, murmurs of "Good night" were heard from
members of the jury:)

(Whexeupon, at 4:30 P. M., the following

the courtroom:)

MR. DENNY: Your Honor, before the Court adjourns and

THE COURT: All right, Mr. Denny.
{(Pauge in the proceedings while the jurors
completed exiting the courtroom.)
THE COURT: Yes? |
MR. DENNY: ' Two things, your Honor, if I may.

I have checked with the custodian of exhibits in the

all of the exhibits listed in tﬂe Pate and LaBianca case.

There Is no tape that is in evidence, as far as a

and Alan Springer. ,

I have been -+ after determining that, I have
spoken with Gene Darrow, the clerk in Department 104, and asked
him if he had received any items for discovery purposes.

His recollection was that he had not received any
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items such as a tape'-— or a tape recording ~~ and that all
items that he had received by way of discovery items had been
returned to the parties who had provided him with those

matters; namely, the D. A. or police agencies invelved.
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And i have done just as much as I posgibly can,
your Honor, to get that tape:

I-feal certain that‘either Mr. Bugliosi has it
or one of Mr. Bugliosi's associates, and I think that the

District Attorney's Office, and the Los Angeles Police

Department, should be required to produce that tape, before

Mr. Springer testifies.
£ MR. KAY: We have no objection to Mr. Denny contacting
Mr. Bugliosi or the Los Angeles Police Department.
MR. DENNY: Well, your Honor, I think at this point the
Péqple have some obligation to get that which has been in
theixr possession.

MR. KAY: It®'s not in our possession, I will tell the

Court that, because I have the key to the Tate~LaBianca

' files, and I have looked through that, and that®s definitely

not in our possegsion.

MR. DENNY: Well, it's véry simple just to get rid of
it somehow, and then say, "Mr, Denny, you can go look for it
and == 1]

MR. KAY: Mr. Denny, I resent that. I didn't get rid of
any tape. '
MR. DENNY: I'm not saying that you purposely --
MR. KAY: Well, then —-

MR. DENNY: -- got rid of the tape. What I*m saying is

1 that it*s been in your custody. It*s been in the custody of

the D. A.'s Qffice.

And for me to go chasing after something that was

in your custody, when you say, yell, I can®t find it," I just —-

, CieloDrive.cOmMARCHIVES
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I'm not any bétter able to find it than you are. Aand you

certainly, should be better able to find it than I am.

1
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THE COURI: Very well, will you ask Mr. Bugliosi
whether he has the tape. If he does not have the tape, I
é@bﬁld imég;ﬁefthat nothing further can be done to track

it dawn;

N

}713 . .hﬂﬁ, KAY: All right, I'*1ll call him tonight, your H°h°r'

~TﬁE{fJOURT‘:. Unless you =~ either of you can think of
%éyﬁﬁigg'furtherj

MR, DENNY: Well, your Honor, that's a critical piece
of discovery material as far as I am concernéd. ‘

THE COURT: Everything, of course, is critical.
But‘the Court does not know; and I dontt know how you can
know that it is critical, :

MR, DENNY: Well, I do know one thing is cfitical,
your Honor, and that's the second thing 1 want to get to.

) Again, I do not have proof, so I c¢annot make an
offer of proof under penalty of perjury, but I have, during
the course of discovery,‘liétened to one or two tdpes that
were made by Officers Nielsen and Sartuche at the Los Angeles
Police Department and in the Hinman homicide manual there is -
4 transcription of one of the tapes that was made under one
of these officers.

" Now; I am only assuming at this point, but I
do assume that based on the fact that they did make tapes
of those interviews, that tapés were made of the interviews
here with Barbara Hoyt on December 2nd, 1969, and December
29th, 1969.
And in view of the fact that she now denles that

she said that, which appears in those reports, I feel that
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discovery is mhndatory at this point to try to determine
whether, in fact, there were such tapes. In which case,
obviously, her volce saying what purports fo be documented
here by the reports of those conversations wuld be the very
best evidence to impeach her,

{5 MﬁﬁaKAY.‘Well in the first place, your Honor, Barbara

lHoyt didn't deny saying anything in there. She sgld that's
in sum and substance what she said. She said "I don't know
‘iifﬁthétfs-my exacﬁ words,” but she didn't deny that,
THE  COURT: Yes, she denied that she phrased it in that |

way. She stated that she used Shorty Sheats name.

MR, KAY: Wall -~ and Shorty Shea's name appears in
there; in the context?

MR, DENNY}N-Only that after she heard these male
screams she didn't see Shorty any ﬁore. Not ==
| MR, KAY: why do you think that Shorty's name ig right
in the next sentence. | ‘

THE COURT: As the Court fecalls, this controversy
arose in the Manson txial which was just before this court;
not the Tate-La Bianca case. I don't know whetlier it arose
there or not. But it ceirtainly arose in the Maﬁson cage,
and the record so shows. And you had access to that, Mr.

Denny .

gentlemen know, either Mr. Manzella or Mr. Kay, of anyAtape
of Barbara Hoyt's conversations with any officer?

MR, KAY: No, your Honor. And I can represent from -

Now, let me ask the People, do either of you two

being on the Tate-La Bianca case for almost a year and a half,

b
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that the type of statement that Mr. Denny has there would mean
that no tape was taken of that statement. I know that it is
Sartuchets practice nét to take -~ generally not to take
tape recordings, and if it is in that type of statement, a
tape recording would not have been -- would not have been
taken.

THE COURT: Mr. Manzella, do you Know of any tape at
this time?

MR, KAY: Well, excuse me, I know of a tape of Barbara

SRR SR ST
! rglétiﬁéginpiﬁentS'in the hamburger case, when they tried to

kill her in Hawaii. I know therets a tdpe on that, but

. F Eh#étélﬁhe only tape I know of that Barbara Hoyt's made.

. .~ MR, MANZELLA: I beiieve the tape Mr. Kay is referring
ﬁo;.é %ranhcript of that has been supplied, I believe, to
Mrs. Holt as part of thediscovery. I think the People =~
we gave a transcript of that tape to Mrs. Holt,

THE COURT: Do you know of any other tapes?

MR. MANZELLA: The only other tapes I know of are that
which Sergeant Whiteley has made avallable. As far as I
know all the tapes that have been madeé, including those of
Qfficer Steuber of the California Highway Patrol, have all

been made avallable to Mr, Denny and Mr. Kanarek and --

MR, DENNY: But these are LAPD tapes over which Sergeant|
Whiteley has no control.
THE COURT: Anything further?

The Court is not goling to order such a tape
unless 1 am reasonably assured that there is such. And if

there is, of course, it should be made available to Mr. Denny.
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Gentlemen, I'll see you at 9:30 tomorrow
morning.
MR, KRAY: Have a good evening, your Honor,
(Whereupon, at 4:40 otclock p.m. the evening

.c:ldjournment was taken.)
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